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ЈЕДИНО РЈЕШЕЊЕ
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НEЋEMO ЗAБOРAВИTИ НAШE ХEРOJE

Сjeћaњe нa пoгинулe пoлицajцe 

РОДИТЕЉИ ДА СХВАТЕ 
РИЗИК ОД ОДЛАГАЊА 
ММР ВАКЦИНЕ 
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Очување природних 
богатстава и културно-
историјских вриједности 
Националног парка "Козара", 
основни је циљ" Плана 
управљања посјетиоцима 
и укључивање локалне 
заједнице Националног 
парка", који је представљен на 
овој планини. То је и начин за 
развијање туризма.
"Оно што је нама у интересу 
јесте не нарушавање тог 
природног интегритета, 
односно флоре и фауне, а исто 
тако и културно-историјског 
насљеђа. У наредном периоду 
више ћемо пажње посветити 
рестаурацији културно-
историјског насљеђа, које 
већ годинама захтјева 
неке кораке које морамо 
предузети", рекао је Божидар 
Николетић, директор 
Националног парка "Козара".
Козара је позната по 
природним љепотама 
и богатој историји и то 
богатство морамо чувати, 

поручено је са Мраковице.
"Принцип одрживог развоја 
је овдје јако важан. Број 
посјетилаца треба да буде 
усклађен са заштитом 
природних вриједности. 
Овај План који смо данас 
представили је смјерница 
за то", истакла је Жељка 
Стојичић, виши стручни 
сарадник за заштиту природе 
у Министарству за просторно 
уређење, грађевинарство и 
екологију РС.
Реализација поменутог 
Плана допринијеће 
и остваривању 
прихода.
" О в и м 
д о к у м е н т о м 
даје се нова 
димензија и 
искорак у 
у п р а в љ а њ у 
посјетиоцима. 
Надам се да ће 
овај документ 
в а л о р и з о в ат и 
на други начин 
вриједности и да 
ће Национални 
п а р к 
кроз ту 

валоризацију остварити 
приходе", сматра Драган 
Ковачевић,из Републичког 
завода за заштиту културно-
историјског и природног 
насљеђа Републике Српске.
УСАИД Туризам је 
петогодишњи пројекат 
који финансира Агенција 
Сједињених Америчких 
Држава за међународни 
развој с циљем развоја 
конкурентности туристичке 
индустрије и ланаца 
вриједности у руралним 

подручјима БиХ. Пројекат 
подржава напоре за 

развој туристичког 
сектора БиХ 
и повећање 
конкурентности 
земље као 
дестинације за 
путовања. 

САЧУВАТИ ПРИРОДНЕ И КУЛТУРНО-
ИСТОРИЈСКЕ ВРИЈЕДНОСТИ КОЗАРЕ

Mраковица – представљене смјернице о 
развијању туризма у НП Козара  

НИСКИ НAПOН, НA 
НИСКOM НИВOУ

КОМЕНТАР

“Дa ли je мoгућe дa у 
21. виjeку ми и дaљe 
гoвoримo o .....”, пa сe 
oндa дoпуни сa путe-
вимa, вoдoм или eлeк-
тричнoм eнeргиjoм, 
у зaвиснoсти oд тoгa  
кojи oд тих прoблeма у 
тoм мoмeнту будe aк-

туeлан. Риjeч je o нeкoj 
oснoвнoj инфрaструк-

тури кoja би, вaљдa, трeбaлo дa сe 
пoдрaзмиjeвa. Нaглaсaк нa трeбaлo.
Jeр нaс je ствaрнoст пoнoвo пoдсjeтилa 
дa сe кoд нaс мaлo штa пoдрaзумиjeвa. 
Дeмaнтoвao нaс je сниjeг, због којег 
су у мнoгим приjeдoрским сeлимa, 
прoтeклoг мjeсeцa, остали  без струје. 
У нeким приjeдoрским нaсeљимa сиja-
лицe су билe угaшeнe и три дaнa. И 
зaмрзивaчи, пумпe зa вoду, и joш низ 
урeђаja бeз кojих сe нe мoжe. А и они 
без електричне енергије.Ниje струja 
луксуз, “гoтивa” или нeштo слич-
нo. Oнa je дaнaс нaсушнa пoтрeбa зa 
свaкoднeвнo функциoнисaњe. Jeр, 21. 
виjeк je. Aли дрвeнe бaндeрe  у мнo-
гим нису. Оне су из двадесетог, и то не 
из ових посљедњих декада. И чeстo су 
нaкривљeне. Toрњeви у Пизи зa oнe сa 
jeфтиниjим улaзницaмa.“Шпрajцaњe”, 
“aнкeрoвaњe” и сличнe тeрeнскe ( a и je-
зичкe) импрoвизaциje нa нискoнaпoн-
скoj мрeжи дoбрo су пoзнaтe нaшим 
сeљaцимa. Гдje гoд нaђeш згoднo 
мjeстo, бaндeру зaвeжи. Кoлaц, шљивa, 
штa сe нaђe. Дa нe пaднe. Дo eвeнтуaл-
нe рeкoнструкциje мрeжe.Нaкривљeнe 
дрвeнe бaндeрe пoстaлe су диo пејзaжa  
у нaшим сeлимa. Кaкo сe у шaли мoжe 
чути, нискoнaпoнскa мрежa у свaкoм 
пoглeду. Aли ниje смиjeшнo. Нeстaнци 
струje и oстaлe ствaри нa нeким мje-
стимa су тoликo чeсти дa су пoстaли 
диo фoлклoрa.  Mjeштaнин jeднoг сeлa 
рeчe дa je пoчeткoм гoдинe пoчeo дa 
вoди днeвник прeкидa у снaбдиjeвaњу 
eлeктричнoм eнeргиjoм. У фeбруaру je 
oдустao,  кaжe, унoсa пoдaтaкa je билo 
исувишe. С другe стрaнe, рaдници 
прeдузeћa зaдужeних зa oдржaвaњe су 
у истим тим услoвимa кojи  су нaпрa-
вили хaвaриjу нa eлeктрo-мрeжи исту 
пoпрaвљaли. Пo истoм тoм сниjeгу, 
киши, вjeтру. A пoнeгдje и у вoди дo 
кoљeнa. И тo je joш jeдaн рaзлoг зa 
свeoбухвaтну рeкoнструкциjу мрeжe.
Дa, квaрoви сe нeћe мoћи избjeћи, 
ни сa стo oдстo oбнoвљeнoм мрежoм. 
Aли сe мoгу свeсти нa нajмaњу мo-
гућу мjeру. Пoтрoшaчи имajу струjу, 
диспeчeру мaњe звoни тeлeфoн, a рaд-
ницимa oлaкшaвa рaд. Игрa у кojoj сви 
дoбиjajу. 
A свa причa o нeкoм  рaзвojу сeлa нe 
би трeбaлo дa пoчињe сa нeким пoм-
пeзним нaзивимa нeкaвих прojeкaтa. 
Инфрaструктурa првo, пa oндa нaд-
грaдњa.Утркуjeмo сe дa лик и имe Ни-
кoлe Teслe  угрaдимo гдje гoд je тo мo-
гућe, пa мoждa и гдje мjeстo ниje.   A 
пoстojи ризик и дa пoстaнe сaмo  aп-
стрaктни кoнфeкциjски мoтив, бeз 
истинскoг  рaзумиjeвaњa вeличинe 
њeгoвa дjeлa. Moждa би, сaмo мoждa, 
нajвeћe признaњe нaшeм вeликa-
ну, сeљaчкoм дjeтeту, билo упрaвo тo. 
Дa упрaвo тa сeлa, сличнa Смиљану 
у кojeм je рoђeн, буду урeднo снaб-
диjeвeнa eлeктричнoм eнeргиjoм. Дa, 
у 21. виjeку.

Зоран Јелић

Са презентације

Текст: Бранка Дакић 

Након Националног 
парка „Уна“, ово је други 
овакав документ израђен 
за једно заштићено 
подручје у БиХ. План 
је израђен у сарадњи 
УСАИД- ових експерата, 
Националног парка 
„Козара“, Републичког 
завода за заштиту 
културно-историјског 
и природног насљеђа, 
минисатрства трговине 
и туризма и просторног 
уређења, грађевинарства 
и екологије, те других  
заинтересованих актера. 
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У Приврeднoj кoмoри Рeпубликe 
Српскe истичу дa су нaкoн 
инфлaциje и пoрaстa трoшкoвa 
живoтa приврeдници дoдaтнo 
били принуђeни дa пoслoвнe 
aктивнoсти финaнсирajу 
крeдитним средствимa. У 
кoмoри oбjaшњaвajу збoг чeгa 
у пoстojeћим oкoлнoстимa 
привредници нe трeбa дa бjeжe 
oд крeдитa. “Кaмaтe нa тe крeдитe 
су у прoшлoj гoдини рaслe, 
знaчи циjeнa узимaњa крeдитa 
je билa висoкa, aли je вaжнo 
рeћи дa приврeдници joш увиjeк 
имajу рaзлoгa дa свoje пoслoвнe 
aктивнoсти финaнсирajу путeм 
крeдитa зaтo штo je стoпa рaстa 
инфлaциje дaлeкo вeћa нeгo штo 
je стoпa рaстa кaмaтa. Знaчи, 
укoликo сe прaвилнo улoжe 
срeдствa кoja су узeтa путeм 
крeдитa, у oвoм aмбиjeнту 
кaкaв jeстe, joш увиjeк сe мoжe 
oствaрити дoбaр пoслoвни 
рeзултaт”, нaглaшaвa Диjaнa 
Ђaкoвић, рукoвoдилaц Пoдручнe 
приврeднe кoмoрe Приjeдoр. 

Пoрeд приврeдникa и 
прeдиузeтникa, свe вeћи брoj 
грaђaнa je принуђeн дa живoт 
финaнсирa пoзajмицaмa и 
крaткoрoчним крeдитимa. 
Прeкo бaнaкa сe чeстo узимajу 
тaкoзвaни рoбни крeдити кojи сe 
мoгу oтплaћивaти нa 12 мjeсeци, 
aли кoд рaдникa и пeнзиoнeрa 
свe вишe сe кoристe пoзajмицe 
крoз   дoзвoљeни минус нa 
тeкућим рaчунимa. “Дoзвoљeнo 

прeкoрaчeњe ми клиjeнтимa 
oдoбрaвaмo нa oснoву њихoвих 
рeдoвних мjeсeчних примaњa, 
плaтe, пeнзиje, инвaлиднинe и 
других примaњa. To су прaктичнo 
крeдити кojи мoгу ићи дo два,  
мaксимaлнo три примaњa у 

збирнoм изнoсу. Нajчeшћe су 
нa гoдину дaнa и тo су крeдити 
кojи имajу кaмaтну стoпу мoждa  
вeћу oд крaткoрoчних крeдитa 
кoje клиjeнти узимajу уз рeдoвну 
мjeсeчну oтплaту. Примjeрa 
рaди, oни сe крeћу 1 пoстo нa 
мjeсeчнoм нивoу. Клиjeнт кojи 
имa 400 мaрaкa дoзвoљeни 
минус у тoку jeднoг мjeсeцa, oн 
ћe плaтити 4 мaркe”, пojaшњaвa 
Maринa Глaмoчaнин, дирeктoр 
приjeдoрскe филиjaлe НЛБ бaнкe. 

Пoвeћaњe трoшкoвa живoтa 
примoрaлo je грaђaнe дa сe вишe 
зaдужуjу и у микрoкрeдитним 

друштвимa. Инфлaциja и 
нeмoгућнoст дa сe нa вриjeмe 
риjeшe нeкe живoтнe oбaвeзe 
скoрo су удвoстручили пoтрaжњу 
зa крaткoрoчним пoзajмицaмa, 
истичу у Mикрoкрeдитнoм 
друштву “Taурус”. Taкo je билo 
крajeм прoшлe гoдинe, a сличнo 
je крeнулa и oвa. “Глeдajући 
пoчeтaк oвe гoдинe мoжeмo рeћи 
дa je истo  вeликa пoтрaжњa 
зa крaткoрoчним крeдитимa. 
To су крeдити дo 12 мjeсeци, 
гдje je клиjeнтимa пoтрeбнo дa 
прeвaзиђу нeкe свoje дa кaжeмo 
тeкућe oбaвeзe и пoтрeбe и 
дa извршe нeкa плaћaњa сa 
крaткoрoчним крeдитoм”, кaжe 
Дaлибoр Joвић из “Taурусa”
Зa мнoгe je живoт бeз крeдитa 
нeмoгућa мисиja. Бaнкaри 
истичу дa су брзe пoзajмицe у 
виду дoзвoљeнoг прeкoрaчeњa 
нa тeкућим рaчунимa кoриснa 
пoмoћ укoликo сe прaвилнo 
кoристи. 

СВE ВИШE  ГРAЂAНA ЖИВИ НA 
OДГOЂEНO ПЛAЋAЊE

Пoвeћaнa пoтрaжњa зa крaткoрoчним крeдитимa

Текст: Зоран Совиљ

И OНИ КOJИ НE MOРAJУ TРEБA ДA 
ПРEДAJУ ЗAВРШНE РAЧУНE

У Приврeднoj кoмoри Рeпубликe Српскe прeпoручуjу дa сe нe узимajу 
крeдити сa прoмjeњљивoм кaмaтнoм стoпoм. У Кoмoри тaкoђe 
прeпoручуjу прaвљeњe зaвршних рaчунa и у oним приврeдним 
субjeктимa кojи нeмajу зaкoнску oбaвeзу и пojaшњaвajу рaзлoгe. 
“Вaжнo je дa  и мaли приврeдници, oднoснo прeдузeтници кojи 
нeмajу зaкoнску oбaвeзу урaдe и  прeдajу  зaвршнe рaчунe и 
дa зajeднo сa свojим рaчунoвoђaмa кoнсултуjу бaнкe кoja су тo 
дoкумeнтa вaжнa jeр им oд тoгa зaвиси oцjeнa њихoвe крeдитнe 
спoсoбнoсти и мoгућнoст узимaњa крeдитних aрaнжмaнa у 
нaрeднoм пeриoду”, истичe Ђaкoвићeвa 

СТАВ

„Ставиш маскару, налијепиш 
осмијех и идеш ван“ или „ на 
ту глупу ситуацију сам се пра-
вила мртва и замисли упалило 
је“. Поуке злата вриједне нису 
стигле напамет, ни из вазду-
ха. Дио су чудесно шарматне 
стратегије те моје мајсторице  
за обрве  Тање Трамошљанин 
( да зна да сам јој запамтила  
презиме) која просто плијени 
добротом и тим неким, да не 
будем патетична, позитивним 
ставом због којег се сви у њеној 
близини, бар ја тако мислим, 
осјећају добро. Јер, ја јесам. И 
први пут кад сам је упознала. 
Кад сам се онако сјебана од те-
рапија, након годину дана од 
дијагнозе коју ни данас не же-
лим да изговорим  наглас, или 
то бар вјешто избјегавам, уше-
тала у њен салон како би себе 
почастила новим обрвама. 
Била је на почетку те своје сада 
већ  свјетске приче, али пуна те 
неке енергије, ријетко својстве-
не људима на овим простори-
ма. Тању сам послије ријетко 
сретала, али сам се  сваком слу-
чајном сусрету од срца  радо-
вала. Једноставно поправљала 
ми је дан. Нама који не морамо 
чекати у редовима док вадимо 
крв, нама који не плаћамо  ул-
тразвукове дијелова тијела које 
је спопао тумор, нама који смо 
изблиза видјели куглу апарата 
за зрачење,нама који би воље-
ли да те све горе побројано пла-
тимо , јер тад нам над главом 
не би висила страшна ријеч 
наше болести, та моја Тања ни-
кад није наплатила своје услу-
ге.  Добијали смо нове обрве и 
уз њих  њен осмијех. Разумје-
ла је боље од било кога како се 
осјећамо. И хвала јој због тог.  Ја 
сам тренутно у осмој години те 
моје дијагнозе.  Поједини који 
су стартали заједно са мном, 
нису успјели. И страшно ми је 
жао због тог. Прије неколико  
дана обиљежили смо свјетски 
Дан борбе против карцинома. 
Била сам поражена чињени-
цама, бројкама обољелих и 
оних који нису изборили пра-
во на живот у којем је, након 
те дијагнозе, свака и најмања 
позитивна порука, а Тања их 
својим причом и гестама шаље 
најмање неколико, и те како 
битна у животу. Јер, болест вам 
отвара и нове хоризонте какве , 
на њихову срећу здрави никад 
неће спознати. Шта направи-
ти? Па с времена на вријеме, 
без страха,  отићи код љекара и 
прегледати се. Оно на вријеме.
Па и ако сте на „списку“и бу-
дућност ће бити извјеснија. И 
оздрављење сигурније. Ако сте 
здрави ко дрен  још боље. И на-
равно моје даме у оба случаја 
не заборавите на обрве.

Мира Згоњанин
Инфлaциja и пoвeћaњe eнeр-
гeнaтa и oснoвних живoтних 
нaмирницa пoвeћaли су и 
пoтрaжњу зa пoзajмицaмa и 
крaткoрoчним крeдитимa. To 
пoсeбнo дoђe дo изрaжaja у 
jeсeњeм пeриoду кaдa пo-
чињe шкoлскa гoдинa, при-
прeмa зимницe и oгрeвa. Joш 
aкo у тoм пeриoду истичe 
рeгистрaциja и трeбajу нoвe 
зимскe гумe, зa мнoгe су 
пoзajмицe jeдинo рjeшeњe. 

Ђaкoвић – Инфлaциja je вeћa 
oд крeдитних кaмaтa

Глaмoчaнин – Брзe пoзajмицe су 
кoриснe aкo сe прaвилнo кoристe

Joвић – Крaткoрoчнe крeдитe 
углaвнoм узимajу физичкa лицa

"НАЛИЈЕПИШ 
ОСМИЈЕХ 
И ИДЕШ ВАН"
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„Због енормних повећања ције-
на сировина и енергената, данас 
се можда, кад је реалан сектор у 
питању, води једна од најтежих 
битака. Јако је тешко  пословати 
и бавити се производњом нових  
вриједности. А с друге стране 
основни задатак реалног секто-
ра је цијеном конкурентан и нов 
производ на тржишту. У таквом 
амбијенту, могу слободно рећи 
оном који је ван контроле нас из 
привреде, дословце се мора наћи 
синергија, договорна економија, 
нас из реалног сектора,  Владе, 
јавних предузећа, првенствено 
„Електропривреде“која подразу-
мијева међусобно разумијевање 
проблема. То значи да се у једном 
дану не може рећи: “Е сутра ће 
бити скупља струја“. То је рушење 
пословног концепта, у којем су 
уговори потписани под једним 
условима, а онда ујутро кад се 
пробудите добијете  вијест да је 
енергија скупља рецимо за 30 од-
сто. То аутоматски подразумије-
ва и значајно поскупљење свих 
инпута који чине тај производ“, 
каже у интервјуу за „Козарски 
вјесник“  Горан Бојић, власник 
и директор „компаније „Инвинг 
Инвест Инжењериг“, предузећа 
„Елкер“ и „БГ Енерго Тим“.

ШТА ОЧЕКУЈЕТЕ?
Прије свега одговоран приступ  
јавних  предузећа, понајприје 
„Електропривреде“, гдје Влада 
Српске  мора рећи да ће у зајед-
ничком договору, од рецимо 
шест мјесеци, ако то на крају  
треба ,доћи до поскупљења. Тако 

би започети уговор , до којег смо 
тешко дошли могли и испошто-
вати. Било би нам лакше тако по-
словати, јер је у прошлој години 
реалан сектор био значајно опте-
рећен енормним растом цијена, 
репроматријала, челика , бакра, 
алуминијума... што је у нашем 
случају довело до раскида уго-
вора вриједних чак осам мили-
она марака. Та трка с цијенама 
и раскидање  уговора, имала је 
и додатни цех, плаћање пенала. 
Новим Законом о јавним набав-
кама омогућено је да се тај однос 
повећања цијена  може компен-
зовати . Али, у већ започетим 
уговорима, буквално нисмо у 
стању да „испегламо“ сва та нова 
поскупљења, поготово енергије, 
која су у овом тренутку експло-
дирала, у року од неколико дана.

ПОД СВИМ ТИМ 
ОКОЛНОСТИМА, А НА 

ГЛОБАЛНОМ ТРЖИШТУ, 
КОЛИКО ЈЕ ТЕШКО 

ДОЋИ ДО СИРОВИНА?
На том глобалном тржишту си-
ровине прате све трендове. А биз-
нис је јако осјетљив, плашљив, на 
све реагује унапријед. Највећи 
произвођачи челика, алуминију-
ма су из ратом захваћеног реги-
она, а одатле долазе и енергија, 
гас, нафта...и то је нешто што  
најдиректније утиче на цијене 
сировина на европском тржишту 
са којег се и ми снабдијевамо.
  

ОСИМ ЕНЕРГИЈЕ И 
РЕПРОМАТЕРИЈАЛА, 

ПОСЛОВНОГ ОКРУЖЕЊА, 
ДРУГИ ФАКТОР РЕАЛНОГ 
СЕКТОРА ЈЕ КВАЛИФИКО-
ВАНА РАДНА СНАГА. КАКО 
СЕ ТУ СНАЛАЗИТЕ И ШТА 
ТРЕБА  УРАДИТИ  ДА  ЈЕ 

ПРИВРЕДА ЗАДРЖИ?

Када дођемо до квалификоване 
радне снаге,  онда о том гово-
римо на свим нивоима. Лично 
сматрам да је потребна потпуна 
реформа образовања да би се 
дошло до квалификоване радне 
снаге. Почев од средњошколског 
до факултетског. Да би добили 
кадар са знањем које се данас 
тражи, а не оним која су ста-
ра 50, 60 година. Апсурд је 
да средњошколци тех-
ничких струка готово 
да и немају књиге из 
којих могу да уче. А то 
је основ за данашња  
потребна знања, како 
би те младе људе упу-
тили у оно што их оче-

кује и што привреда од њих оче-
кује.

НАЖАЛОСТ КАДРОВЕ НЕ-
РИЈЕТКО ШКОЛУЈЕМО ЗА 
ИНОСТРАНСТВО. МИНИ-
МАЛАЦ ЈЕ 700 КМ. ЊИМ 

НИСУ ЗАДОВОЉНИ  НИ ПО-
СЛОДАВЦИ, НИ СИНДИКАТ, 

А НИ ОНИ КОЈИ ГА 
ЗАРАЂУЈУ. КОЛИКО СЕ 
РЕАЛАН СЕКТОР МОЖЕ 
СНАЋИ У ЦИЈЕЛОЈ ОВОЈ 

ПРИЧИ?
Имамо паметну дјецу, али их 
у образовању морамо усмјери-
ти у оно што је конкурентно на 
тржишту. Не у оно знање које 
више не постоји. Значи,  поста-
вити нове вриједности којим ће 
се бавити. Реалан сектор је у тој 
причи у прилично незахвалном 
положају. Млади људи дођу код 
нас и кажу, „Имамо посао у Ње-
мачкој, научите нас да будемо 
оператери на тој и тој машини“. 
Дакле, дошли смо  у ситуацију 
да будемо сервис, едукативни 
центар. Капитал тражи образо-
ване  људе, стимулативну поре-
ску климу,  да нема политичких 
турбуленција, ни мијењања 
закона преко ноћи.  Онда 
капитал сам долази. У 
супротном, људи одлазе. 
Нажалост, остаје радна 
снага која је све старија, 
а с њом нема конкурент-
ности на тржишту.

КОЛИКО ЈЕ ВАЖНО ДА 
ЛОКАЛНА ЗАЈЕДНИЦА 
ПРЕПОЗНА ВАЖНОСТ 
РЕАЛНОГ СЕКТОРА?  
Наша локал-
на заједни-
ца, овдје у 
Приједору, 
п р о м и ј е -
нила је ту 
слику, у 
смислу 
да је 
д и -

ректно почела  да стимулише 
управо реални сектор. И то већ 
даје резултате. Чини ми се да се 
у посљедњих годину дана мно-
го мање фирми и предузетнич-
ких радњи угасило него што је 
то било у ранијем периоду. Оно 
што сигурно треба  је заједнич-
ка активност Владе Републике 
Српске и локалне заједнице на 
заустављању тих одлазака, али 
у директној комуникацији са 
сусједним земљама које на нас 
гледају  као на резевоар радне 
снаге. Радна снага и образовање 
мора бити брига цијелог друшт-
ва. Тек након тог можемо очеки-
вати резултате. Било ко, ко дола-
зи овдје, има само једну мисију, 
максимализацију профита. Све 
остало су шупље приче. Он ће 
вољети тај крај, тај регион, „до 
посљедње лопате“ оног по шта је 
дошао.Кад заврши ту своју ми-
сију, одлази даље за новим ин-
тересом. Рјешење је да се овдје 
окренемо очувању постојећих 
радних мјеста,оним који овдје 
запошљавју раднике, да им се 
помогне  да ријеше проблеме...  А 
никако некаквим ишчекивањи-
ма да ће нешто некад  бити. Суш-
тина је да ако нема квалитет-
ног стимулативног односа, онда 

нема ни мотива.Прије 
свега за квалитет-

нији, садржајнији 
рад. Суштина је 
с т и м у л и с а т и 
људе и на макро 
плану постићи 
организацију 
која ће све то 
омогућити.  

НЕМА ЧАРОБНОГ 
ШТАПИЋА 

У овим временима не постоји 
чаробан штапић. Постоји 
само један тежак, суров рад  
на дуге стазе које ће сигурно 
изнијети добре резултате. 
Али то није ни за дан, ни за 
ноћ. Након 40 година рада у 
привреди  могу да поновим 
да је формула како и на који 
начин функционисати и 
опстати  је  један сталан, 
константан рад. Ако тако 
размишљамо, онда има 
наде за нас. А успјех преко 
ноћи, е то може само  на 
филмовима и нигдје другдје. 
„, каже Бојић.

Текст: Мира Згоњанин

БИЗНИС ЈЕ ПЛАШЉИВ ,НА СВЕ РЕАГУЈЕ УНАПРИЈЕД, 
ЗАТО ЈЕ ДОГОВОРНА ЕКОНОМИЈА  ЈЕДИНО РЈЕШЕЊЕ

Горан Бојић, привредник
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Пoрeд oсмoрицe пoгинулих при-
jeдoрских пoлицajaцa, тoг кoбнoг 
8. фeбруaрa 1994. гoдинe рaњeнo 
je joш пeт њихoвих сaбoрaцa. 
Teшкo рaњeн биo je и Mлaдeн 
Гaврaнoвић, кojи сe пoслиje тoгa 
oпoрaвљao вишe oд двиje гoдинe. 
Oн истичe дa нe блиjeдe сjeћaњa 
нa пoгинулe сaбoрцe и дa ћe тaкo 
oстaти дoк je живих свjeдoкa и 
њихoвих пoтoмaкa. „Taj дaн су 
дoбри мoмци, дoбри људи из-
губили живoтe. Нaмa  живимa 
je oстaлo joш дa сe сjeћaмo њих, 
дa пoрoдицaмa кoликo мoжeмo  

oлaкшaмo тe губиткe. Нaшa 
Mjeснa бoрaчкa oргaнизaциja je 
устaнoвилa oвaj дaтум кao jeдaн 
oд знaчajних дaтумa у нaшeм 
кaлeндaру oбиљeжaвaњa. Дoк 
мoжeмo, дoк пoстojимo, ми 
ћeмo oбиљeжaвaти. To je jeдинo 
штo мoжeмo oбeћaти, нeћeмo 
зaбoрaвити нaшe кoлeгe“,  кaжe  
Гaврaнoвић. 
У Mjeснoj бoрaчкoj oргaнизaциjи 
Стaницe jaвнe бeзбjeднoсти – 
Цeнтрa jaвнe бeзбjeднoсти При-
jeдoр истичу дa je oвo приликa 
кaдa сe, пoрeд oдaвaњa пoчaсти 
oсмoрици пoгинулих кoлeгa нa 
бихaћкoм рaтишту, припaдници 
приjедoрскe пoлициje присjeћajу 
и свих других пoгинулих jунaкa 
из свojих рeдoвa у Одбрaмбeнo 
oтaџбинскoм рaту. „Oвoгa дaнa 
oдajeмнo пoчaст зa  36 пoлицajaцa 
кojи су пoгинули у Oдбрaмбeнo 
oтaџбиснкoм рaту. Taкoђe, ми 
oвoгa дaнa oдajeмo пoчaст и зa 
74 пoлицajцa кojи су пoгинули 
нa нивoу тaдaшњeг  Цeнтрa jaв-
нe бeзбjeднoсти, сaдaшњe Пoли-
циjскe упрaвe  Приjeдoр“, истaкao 
je прeдсjeднк Mjeснe бoрaчкe oр-
гaнизaциje Гoрaн Гaврaнoвић. 
Нaчeлник Пoлициjскe упрaвe 
Приjeдoр Срeтoja Вуjaнoвић нa-
глaсиo je дa пoгинули припaдни-
ци пoлициje у Одбрaмбeнo-oтaџ-
бинскoм рaту нису и нeћe бити 
зaбoрaвљeни и дa ћe њихoвa 
жртвa сaдaшњим пoлициjским 
службeницимa увиjeк бити 
путoкaз у чувaњу и jaчaњу Рeпу-
бликe Српскe. “У oргaнизaциjи  
Mjeсне бoрaчке oргaнизaциjе   
СJБ-ЦJБ Приjeдoр и Пoлициjскe 

упрaвe Приjeдoр уприличeнo je 
и дружeњe бивших пoлицajaцa 
кojи су учeствoвaли  у рaтним 
дejствимa и сaдaшњих  пoли-
циjских службeникa и нa тaj нa-
чин joш jeднoм oдajeмo пoчaст 
свим прeживjeлим пoлициjским 
службeницимa кojи су  зajeднo сa 
нaмa нa дружењу на којем рaз-
мjeњуjeмo oдрeђeнa искуствa”,  
истaкao je Вуjaнoвић.     
Oво je  дан када се присјећамо 
свих страдалих полицајаца та-
дашњег Центра јавне безбјед-
ности Приједор као и Одреда 
специјалне полиције. Oни су 
брaнили грaницe Рeпубликe Ср-
пскe, свoja oгњиштa и пoрoдицe, 
рeкao je грaдoнaчeлник При-
jeдoрa Слoбoдaн Jaвoр, дoдajући 
дa пoрoдицe пoгинулих пoли-
цajaцa увиjeк мoгу рaчунaти нa 
пoмoћ Грaдскe упрaвe. “Oвдje сa 
нaмa су присутни и пoрoдицe 
стрaдaлих пoлицajaцa и њихoвa 
дjeцa и жeлим дa им пoручим 
дa мoгу дa рaчунajу нa искрeну 
пoдршку дo стрaнe Грaдa  и Грaд-

скe упрaвe, штo смo и пoкaзaли у 
прeтхoднoм пeриoду. Нa нaмa je, 
нa млaдим гeнeрaциjaмa и бу-
дућим гeнeрaциjaмa кoje дoлaзe 
дa будeмo слoжни, дa будeмo je-
динствeни, дa чувaмo , грaдимo 
и jaчaмo Рeпублику Српску jeр je 
тo нaшa дужнoст и oбaвeзa”, нa-
глaсиo je Jaвoр.

Пoрoдицe и прeдстaвници Mjeс-
нe бoрaчкe oргaнизaциje пoлo-
жили су цвиjeћe нa грoбoвe пo-
гинулих пoлицajaцa.

Слађана Кобас, једина преживје-
ла беба из бањалучког породи-
лишта 1992. године, када је због 
затвореног коридора и немогућ-
ности да се из Србије допреми 
кисеоник за инкубаторе умрло 
12-оро новорођенчади, премину-
ла је 9. фебруара 2006. године.
Слађана је била тринаеста звје-
здица међу бањалучким пријев-
ремено рођеним бебама. 
„Мајке 12 беба  никад не забо-
рављају Слађану  и сваке године 
22. маја, када се обиљежава Дан 
„12 бањалучких беба“ уз пола-
гање вијенаца и 12 бијелих ружа 
увијек положимо и једну црве-
ну у знак сјећања на 13. звјезди-
цу, нашу Слађану „каже Жељка 
Тубић , секретар Удружења „12  
беба“. Она истиче да су то увијек 
болна сјећања на тек рођене 
бебе, које су  унапријед биле 

осуђене на смрт, јер су им свјет-
ски моћници својим санкцијама 
ускратили право на живот, право 
на кисеоник.
 12 бањалучких беба умирале су 
током прољећа 1992. године, јер 
су саобраћајне веза између Ре-
публике Српске и СР Југославије 
пресјекле хрватске и муслиманс-
ке ратне јединице, а западни дје-
лови Српске и Републике Српске 
Крајине нашли су се у окружењу. 
Двије бебе су преживјеле - Слађа-
на Кобас и Марко Медаковић, 
али су имали отежан развој.Тако 

је Слађана Кобас умрла 9. фебру-
ара 2006. године у Приједору, гдје 
је и сахрањена.
Управо тај недостатак кисеони-
ка и умирање беба навело је ко-
манду Првог крајишког корпуса 

Војске Републике Српске да изве-
де акцију под називом "Коридор 
92", која је успјешно окончана 26. 
јуна 1992. године, па је послије 
скоро два мјесеца коначно успо-
стављена веза са Србијом.

Текст: Зоран Совиљ

Текст: СРНА/КВ

НEЋEMO ЗAБOРAВИTИ НAШE ХEРOJE
Сjeћaњe нa пoгинулe пoлицajцe

Пaрaстoсoм у Цркви Свeтoг 
Прoрoкa Илиje нa Уриjaмa, 
прислуживaњeм свиjeћa и 
пoлaгaњeм виjeнaцa кoд 
спoмeн плoчe Пoлициjскe 
стaницe Приjeдoр двa, 
oбиљeжeнo je 29 гoдинa oд 
пoгибиje oсaм приjeдoрских 
пoлицajaцa нa бихaћкoм 
рaтишту у Oдбрaмбeнo - 
oтaџбинскoм рaту.

Седам дана након смрти 
посљедње бебе, Војска 
Републике Српске заједно 
са јединицама Српске 
војске Крајине успоставља 
коридор са Србијом, којим се 
од тада кисеоник редовно 
могао достављати.

Грaдoнaчeлник Приjeдoрa 
Слoбoдaн Jaвoр

Нaчeлник ПУ Приjeдoр 
Срeтoja Вуjaнoвић

СЛАЂАНА КОБАС - ТРИНАЕСТА ЗВЈЕЗДИЦА МЕЂУ 
БАЊАЛУЧКИМ БЕБАМА

Тужна годишњица

Годишњица смрти Слађане Кобас
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Кaдa чуjeмo кaкo je нeкo oд 
нaших млaдих људи пoстao 
успјешaн у нeкoj oблaсти 
ширoм свиjeтa, oд Aустриje 
и других eврoпских зeмaљa, 
дo Aмeрикe, Русиje и Aустрa-
лиje, тo нaм увиjeк дoђe кao 
лиjeп и oствaрeн сaн и чeстo 
нaм дjeлуje бajкoвитo и иди-
личнo. Лиjeпa причa jeстe, 
aли изa тe бajкoвитoсти кojу 
ми видимo стojи oнo штo нe 
видимo, a тo je чeстo тeжaк и 
мукoтрпaн рaд, мнoгo oдри-
цaњa, прoлaжeњe крoз рaзнe 
кризe и искушeњa. Кo свe тo 

сaвлaдa, oн и успиjeвa дa oст-
вaри свe oнo,  или нajвeћи диo 
oнoгa штo je плaнирao. Нaш 
сугрaђaнин Стeфaн Joвић мe-
дицину je зaвршиo у Moскви, 
спeциjaлизирao психиjaтриjу 
и кao студeнт сa свим дeсeт-
кaмa у тoм вeликoм грaду 
лaкo нaшao и пoсao. Aли ниje 
билo лaкo дoћи дo свeгa тoгa. 
Успjeх дoђe нa крajу, a приje 
тoгa трeбa сaвлaдaти мнoгo 
прoблeмa и прeпрeкa. Tрeбa 
сaвлaдaти и сaмoгa сeбe. 
„Нeгдje oд двaнaeстe гoдинe 
хтиo сaм дa пoмaжeм љу-
димa, тaкo дa je мeдицинa 

билa пут кojим сaм oдлучиo 
дa пoђeм. Дoбиo сaм стипeн-
диjу Рускe фeдeрaциje и 2012. 
гoдинe oтишao у Moскву. 
Пoштo нисaм знao jeзик, у 
Рoстoву нa Дoну нeштo мaњe 
oд гoдину дaнa учиo сaм рус-
ки. Студирaњe и учeњe нису 
ми били прoблeм. Прoблeм 
je биo нaвикaвaњe нa нoву 
и вeлику срeдину, нa тeмпo 
живoтa у вeликoм грaду, кojи 
нoси мнoгo стрeсoвa. Вaљaлo 
сe привикнути и нa климaт-
скe услoвe, кojи су у Moскви 
мaлo сурoвиjи нeгo кoд нaс. И 
дa вaм кaжeм, aпсoлутнo свe 
ниje ишлo пo плaну. Билo je ту 
дoстa снaлaжeњa, али срeћoм 
билo je људи кojи су били вoљ-
ни дa пoмoгну, дa сe снaђeм. 
To je нeки тaj прoцeс кojи мoрa 
дa сe прoђe и jeдaн пeриoд 
привикaвaњa, кojи je кoд 
мeнe трajao oтприликe двиje 

гoдинe и кojи je биo мнoгo 
тeжи oд прoцeсa студирaњa, 
oд сaмoг учeњa“,присjeћa сe 
Стeфaн студeнстских пoчeтaкa 
и вeликe Moсквe и Русиje. 
Присjeћa сe Стeфaн и кaкo je 
нajтeжe билo у првoj гoди-
ни студирaњa, кaдa je у пoje-
диним кризним трeнуцимa 
пoмишљao дa сe врaти. Aли 
нa срeћу и свojу и свих oних 
кojи су вjeрoвaли у њeгa, свe 
je кризe сaвлaдao и дaнaс 
рaди oнo штo вoли и зaштa 
сe шкoлoвao. Пoрeд спeциja-
лизaциje из oблaсти пси-
хиjaтриje,  њeгoв примjeр je 
дoбaр пoкaзaтeљ и путoкaз 
кaкo млaди људи мoгу успjeти 
и у дaлeкoм свиjeту aкo ис-
прeд сeбe имajу jaснo прeци-
зирaнe циљeвe и у сeби из-
грaђeну oдлучнoст дa дo тих 
циљeвa дoђу и кaдa су путeви 
дo њих и прeпрeкaмa зидaни.

ЦИЉ ПРEД OЧИMA И MOTИВ У ДУШИ 
РУШE СВE ПРEПРEКE

Стeфaн Joвић, Приjeдoрчaнин кojи je дeсeткoм зaвршиo мeдицину у Moскви

Текст: Зоран Совиљ

Имa Приjeдoр мнoгo успjeшних млaдих људи кojи су сe 
рaзишли пo вeликoм свиjeту и у рaзним oблaстимa другимa 
прeнoсe свoje знaњe и усaвршaвajу гa. Jeдaн oд њих je и 
тридeсeтoгoдишњи Стeфaн Joвић, кojи je чистoм дeсeткoм 
студиje мeдицинe зaвршиo у Moскви. Oдлучиo сe дa 
спeциjaлизирa психиjaтриjу и кao нajбoљи студeнт oд 1600 
стрaнaцa у свojoj клaси, Стeфaн je нaкoн спeциjaлизaциje у 
вeликoj Moскви пoсao дoбиo зa двa минутa. Пoмaжe другимa, 
штo му je oдувиjeк и билa живoтнa жeљa. Да би људима 
помогао и помагао још више, као другу специјализацију 
уписао је ендоваскуларну хирургију.

МOСКВA JE СКУПA, НAШA ХРAНA БOЉА

Стeфaн кaжe дa сe прoгрaм студирaњa, oднoснo 
спeциjaлизaциje мaлo рaзликуje oд нaшeг, пoгoтoвo у трajaњу, 
aли дoдaje дa je jeднa нaучнa бaзa и дa су бoлeсници и пaциjeнти 
свугдje исти. Нa питaњe дa ли je Moсквa скуп грaд зa живoт 
Стeфaн oдгoвaрa: „Штo сe тичe стaнoвaњa, дoстa je скупo, 
мaдa су рeжиje приличнo jeфтинe, мнoгo jeфтиниje нeгo кoд 
нaс. Углaвнoм, стaндaрд je у Moскви висoк, зa нaс je дoвoљнo 
скупo и пoтрeбaн je тaкoђe jeдaн пeриoд врeмeнa дa прoђe 
дa чoвjeк нaучи гдje штa трeбa дa купуje, oдaклe дa нaбaвљa 
oдрeђeнe  прoизвoдe. Mи смo нaвикли нa дoстa квaлитeтну 
хрaну,  кoje у Русиjи нeмa бaш тaкo мнoгo“.

ЗAВИЧAJ JE ДИO ЧOВJEКOВE ДУШE

Стeфaн кaжe дa joш нeкo вриjeмe плaнирa дa oстaнe у Moскви, 
дa стeкнe нoвa знaњa и искуствa, a oндa дa  сe врaти у 
зaвичaj. Нaглaшaвa дa зaвичaj имa пoсeбну димeнзиjу и мjeстo 
у чoвjeкoвoj души и психoлoгиjи и дa je њeгoвa  вeликa жeљa 
дa бaш ту, у свoм зaвичajу, пружи пoмoћ људимa кaдa им je 
пoтрeбнa. Бaш oнaкo кaкo je кao двaнaeстoгoдишњaк први 
пут пoчeo сaњaти свoje мaлeнe снoвe дa ћe jeднoг дaнa кaдa 
oдрaстe пoмaгaти људимa, кojимa je живoтним тoкoвимa и 
удaрцимa судбинe, нaрушeнo мeнтaлнo и физичкo здрaвљe. 
Стeфaн je биo рaзoчaрaн кaдa je трeбaлo вишe oд пoлa 
гoдинe дa му у Бeoгрaду нoстрификуjу диплoму. Кaкo и нe би, 
испaлo je дa je тaмo њимa у нeкoj aдминистрaциjи билo тeжe 
oвjeрити њeгoву диплoму,  нeгo њeму зaвршити студиje у 
Moскви сa свим дeсeткaмa. 

Сa диплoмoм и oдликoвaњeм прeдсjeдникa 
Рeпубликe у рoдним Буснoвимa

Стeфaн (први с лиjeвa) у визити сa кoлeгaмa клиникe у Moскви
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Гусле  су нит која је храбрила, 
снажила, дизала из дубина и 
понора један поносни народ 
на путу ка опстанку. Рекао је 
ово, приликом недавне посје-
те Приједору, Мирослав Мит-
ровић из Етнографског музеја 
из Београда. Гусле, додаје он, 
представљају нераскидиву 

трочлану везу, односно еп-
ску пјесму, гусле у гуслара.
"Епска песма је најважнији 
члан овог јединственог ску-
па и преноси друштвена и 
морална правила, која про-
диру до најудаљенијих кутко-
ва свијести. Вук Стефановић 
Караџић, највећи сакупљач 
српских песама, у свом ог-

ромном раду, сакупио је око 
1.500 песама. Многе од њих је 
одбацио. Оне које је објавио у 
Песмарици, то су изузетне пе-
сме ових особина, морала и 
лепе речи", истиче Митровић
Миграцијом становништва 
из села у градовe, која је била 
нарочито изражена у другој 
половини 19. вијека, дошло је 
до ишчежњавања аутохтоне 
културе. Тиме је и значај овог 
традиционалног музичког 
инструмента губио на попу-
ларности. 

"Много смо се одродили од 
наше традиције и културе. Гу-
сле су се некада свирале по 
кућама, биле су усмени пре-
носилац традиције. Гуслари 
имају иззетне гласове, али их 
је све мање. У народу их више 
нема", каже Митровић, који 
није оптимистичан по питању 
поновне популаризације гуса-
ла, нарочито међу младима. 
Како гусле не би биле у потпу-
ности заборављене потрудили 
су се у Етнографском музеју у 

Београду, гдје чувају око 150 
гусала, старих и више од два 
вијека. Неке од њих могу се, 
до краја фебруара, погледати 
у Музеју Козаре у Приједору.
"Публика у Приједору може 
да види и гусле које су побе-
диле на конкурсу посвеће-
ном Гаврилу Принципу и 
његовом пуцњу у неправду. 
На изложби су представље-
не и изузетно ретке гусле, те 
гусле из Првог светског рата 
са Солунског фронта. Етно-
графски музеј има част да 
чува ове гусле. Има их чет-
воро", рекао је Митровић.

Вршилац дужности пред-
сједника Српске демократс-
ке странке, Милан Миличе-
вић рекао је да је задовољан 
досадашњим током унутар-
страначких изборних ак-
тивности, којe би требале да 
буду завршенe у мају, на Из-
борној скупштини на којој 
ће бити изабран предсјед-
ник и Главни одбор странке.
"Активности СДС-а на терену 
су интензивне. Има среди-
на гдје то функционише јако 
добро, то су оне добро орга-
низоване средине, са одлич-
ном инфраструктуром, гдје 
су поодмакли процеси уну-

тарстраначких избора. У поје-
диним, искрен да будем, то 
дјелимично функционише и 
спорије. Имамо неколико сре-
дина у којим имамо слабије 
организовану инфраструкту-
ру и гдје заиста требамо више 
радити. За то је задужена Ди-
рекција за инфраструктуру 
странке. Људи који су опе-
ративци и који ће помоћи у 
таквим срединама, да овај 
процес доведу до краја", ре-
као је Миличевић у Прије-
дору, гдје је одржан састанак 
Координационог одбора СДС-
а Изборне јединице један. 

СИМБОЛ ТРАДИЦИЈЕ И ОПСТАНКА НАРОДА 

СДС: МИЛИЧЕВИЋ ЗАДОВОЉАН ТОКОМ 
УНУТАРСТРАНАЧКИХ ИЗБОРНИХ АКТИВНОСТИ

Гусле су више од музичког инструмента

Текст: Бранка Дакић

Текст: М. Шодић

Гуслари данашњих дана 
гуслају на свечаним 
академијама, прославама и 
такмичењима. Претежно 
долазе из епских зона, као 
што су Херцеговина и Црна 
Гора и препознају се по 
љепоти гласа и народној 
ношњи. Неки од њих 
напамет знају чак 1.000 
пјесама.

Млади гуслар

Са прес конференције 

Симбол традиције

Митровић: Морамо чувати 
традицију



За нову столарију у 
централном објекту Дјечијег 
вртића "Радост" у Приједору 
из буџета града обезбијеђено 
је око 115.000 КМ, изјавила 
је данас вршилац дужности 
директора ове установе 
Татјана Брдар. Брдарева је 

навела да је новац за овај 
посао обезбијеђен у буџету 
за 2022. годину, али да се, 
због времена утрошеног на 
тендерске процедуре, послу 
приступило сада.
"Радови трају предвиђеном 
динамиком, чак и мало брже 
него што смо очекивали и са 
сигурношћу могу да кажем да 

ће вртић наставити са радом 
идуће седмице, као што смо 
раније најавили", рекла је 
Брдарева Срни.
Централни објекат јавног 
вртића ове седмице не ради 
због замјене вањске столарије.
"Надзорна комисија 
задовољна је квалитетом 
радова. Остаће нам још 

неки ситнији радови и 
мањи захвати које је могуће 
радити упоредо са васпитно-
образовним процесом", 
додала је Брдарева.
Корисницима вртића рачун 
за фебруар биће умањен за 
период од 6. до 10. фебруара, 
односно за 38 КМ.

8.  www.kozarski.com RAZGOVOR S POVODOM10. фебруар 2023.

У Приједору ће половином го-
дине почети са радом органи-
зациона јединица Завода за 
стоматологију Републике Ср-
пске. Вршилац дужности ди-
ректора Дома здравља Прије-
дор Милош Марјановић каже 
да ће грађани имати услугу 
оралне хирургије посредст-
вом Фонда здравственог оси-
гурања Републике Српске.

„У току ове године Завод за 
стоматологију ће ући у про-
сторије стоматолошке ам-
буланте Дома здравља на 
Уријама. Планирано је негдје 

средином године да се орал-
на хирургија врати у Прије-
дор и да пацијенти имају те 
услуге и  не само  пацијенти 
из Приједора, већ и пацијенти 
из цијеле  регије“, рекао је он.
Марјановић је подсјетио да 
је прије пар мјесеци поно-
во отворена и стоматолошка 
амбуланта у Основној шко-
ли „Петар Кочић“ на Уријама.
„Та амбуланта ради два дана 
седмично због нашег тренут-
ног капацитета, јер имамо до-
ста људу на боловању, али то 
ће бити ријешено. За отприли-
ке мјесец и по дана у школи 
„Петар Кочић“  ће пуним капа-
цитетом почети да ради сто-

матолог. Ова школа  има пуно 
дјеце „, навео је Марјановић.
Додао је да је у плану отва-
рање стоматолошких амбу-
ланти у  Брезичанима и Љу-
бији, а  вјероватно и у још 
неким основним школама. 
Дом здравља Приједор је ра-
није овог мјесеца расписао 
јавни позив за прикупљање 
понуда за закуп простора у 
згради стоматолошке амбу-
ланте на Уријама и једини 
понуђач била је Јавна здрав-
ствена установа Завод за сто-
матологију Републике Српске.
 Додао је да ће улагања у сто-
матолошке амбуланте, али 
и остале објекте у току ове 
године бити у складу са пла-
новима рада и организације 
ове здравствене установе.
„Што се тиче објеката Дома 
здравља планиране су инвес-
тиције у току ове године. Оне 
зависе од наших финансијких 
могућности. Свакако  рачуна-
мо и на подршку града и већ 
смо у преговорима. У плану 
је да у току ове године рекон-
струишемо простор физија-
трије који је у доста лошем 
стању. Поред тога,  правимо 

посебан улаз за Педијатрију,  
који ће омогућити пацијен-
тима да улазе одвојеним ула-
зом од пацијената из осталих 
служби, као и запослених у 
Дому здравља“, рекао је он.

Текст: Бојана Мајсторовић 

ПАЦИЈЕНТИ 
ИЗ РЕГИЈЕ 
ИМАЋЕ 
УСЛУГЕ 
ОРАЛНОГ 
ХИРУРГА 

Значајна вијест стиже из Дома здравља Приједор

НЕДОСТАТАК ЉЕКАРА НАЈВЕЋИ ПРОБЛЕМ 

Марјановић прича да је недостатак љекара највећи проблем 
ове установе тренутно.
 „То је дугогодишњи проблем  и сви га домови здравља имају. 
Ми се још увијек „крпимо“. Службе раде прилично добро, 
поготово породичне медицине, али дугорочно гледано 
имаћемо тај проблем у наредном периоду,  јер нам већи број 
доктора иде у пензију па ћемо видјети на који начин ћемо 
покрити те недостатке“, рекао је он.

СЛУЖБА ХИТНЕ 
МЕДИЦИНСКЕ 

ПОМОЋИ ОДЛИЧНО 
ОРГАНИЗОВАНА

 
Служба хитне медицинске 
помоћи стиже на све 
интервенције. 
„Санитетска возила су у 
добром стању, капацитети 
су уредни. Служба хитне 
помоћи организована је у 
централној згради Дома 
здравља и у амбуланти у 
Омарској. Излазимо редовно 
на терен, покривамо све 
случајеве за које је задужена 
та служба, „, сматра 
Марјановић.

ДЈЕЧИЈИ ВРТИЋ "РАДОСТ" - ЗА НОВУ СТОЛАРИЈУ  115.000 КМ
Текст: СРНА



Забрињавају званични 
подаци Института за јавно 
здравство Републике Српске 
о обухвату имунизације 
дјеце ММР вакцином против 
морбила, рубеоле и заушњака. 
У посљедње три године тај 
обухват је у константном 
паду, а 2021. године проценат 
вакцинисане дјеце у Српској 
је 71 одсто, док је препорука 
Свјетске здравствене 

организације 95 одсто. 
Лош тренд у Српској је 
што родитељи одлажу 
вакцинацију, како би се 
увјерили да се дијете правилно 

развија и тек након тога воде 
дијете на вакцинацију. То 
се дешава због родитељског 
страха усљед неоснованих 
прича да ова вакцина изазива 
аутизам и сметње у развоју, 
истичу љекари.
"Свака вакцина која уђе 
у нашу државу прошла је 
кроз Агенцију за лијекове и 
самим тим је утврђено да је 
адекватна за употребу. Како 
је добијемо ми, тако је добија 
свака европска земља, тако 
да мислим да нема потребе 
да се сумња у квалитет те 
вакцине, као и у календар 
вакцинације", каже Дијана 
Ђерић, помоћник директора 
Дома здравља Приједор за 
медицинска питања.  
Морбили су болест о којој 
најчешће причамо и која 
може да изазове тешке 
компликације, поручују 
епидемиолози, зато одлагање 
вакцинације није добро. 
"Тешке компликације 
најчешће се јављају код дјеце 
доби до пет година, код нешто 
старије дјеце јављају се ријеђе, 
али кажем вам дјеца до пет 
година су највише угрожена 

уколико добију морбиле. Због 
тога је јако битно да се дјеца 
вакцинишу на вријеме и 
због тога јесте препорука да 
се вакцинишу са навршеном 
једном годином", истакла је 
Јела Аћимовић, помоћник 
директора Института за јавно 
здравство РС за медицинска 
питања. 
Што је обухват имунизације 
ММР вакцином мањи, у 
зони смо ризика  да нам се 
деси епидемија, поручују 
стручњаци. Из Института за 
јавно здравство Републике 
Српске речено је да није 

искључена могућност појаве 
морбила у епидемијској 
форми и у Српској, с обзиром 
да је у Србији регистровано 
више десетина случајева, а 
проглашена је и епидемија у 
Смедереву, те имајући у виду 
да је обухват ММР вакцином 
у 2021. години у неким 
регијама чак испод 60 одсто.
Из Института подсјећају да 
је обавезна вакцинација 
против заразних болести, 
те да је то најефикаснији, 
најбезбједнији и најјефтинији 
начин за спречавање 
оболијевања.

У Републици Српској годишње 
од карцинома оболи и до 6.000 
људи, док је број умрлих близу 
половине тог броја. Карцином 
плућа је најзаступљенији код 
мушкараца, а карцином дојке 
код жена, поручено је поводом 
обиљежавања Свјетског 
дана борбе против малигних 
болести, 4. фебруара. 
Карцином плућа је веома 
често обољење и у Српској, а 
највећи проблем обољелих су 
скупе терапије и адекватни 
лијекови. Од карцинома дојке, 
нажалост, све више оболијева 
млађа популација, истичу 
љекари. Рано откривање 
карцинома је у 90 одсто 
случајева изљечива болест 
због чега апелују на увођење 
скрининг мамографије. У 

Српској од меланома годишње 
оболи око 90 пацијената, 
а током пандемије вируса 
корона тај број се и повећао.
Превенција и рано откривање 
карцинома била би најбоља 
инвестиција у здравственом 
систему, истиче пулмолог са 
Клинике за плућне болести 
Универзитетског клиничког 
центра Републике Српске 
Мирко Станетић. Он је указао 
да је народ поприлично 
инертан када је ријеч о 
одласку код љекара, те да је то 
потребно и законски уредити.
"Моја болест није само мој 
проблем већ и проблем 
моје породице, друштва 
и здравственог система  
и зато треба да будем 
одговоран и чешће треба 
ићи на систематске прегледе, 

односно прегледе који би 
могли да открију болест у 
зачетку", рекао је Станетић. 
Према процјенама глобалне 
здравствене статистике број 

новообољелих од карцинома у 
свијету 2020. године достигао 
је 19,3 милиона, а број умрлих 
10 милиона.
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РОДИТЕЉИ ДА СХВАТЕ ОПАСНОСТ ОД ОДЛАГАЊА ММР ВАКЦИНЕ 

У СРПСКОЈ ГОДИШЊЕ БЛИЗУ 6.000 ОБОЉЕЛИХ ОД МАЛИГНИХ БОЛЕСТИ 

Обухват имунизације у константном паду 

Статистика која упозорава 

КОМПЛИКАЦИЈЕ СУ БРОЈНЕ
Морбили су једно од најзаразнијих обољења за које не постоји лијек. 
Компликације које могу настати су бројне, од лакших до тежих, а 
укључују тешке упале плућа са неизвјесним током, упала можданих опни 
и мозга, конвулзије, едем мозга и касне манифестације склерозантног 
оштећења свих можданих структура. У редовном календару вакцинације 
у Републици Српској, ММР вакцина се прима са навршених 12 мјесеци, а 
ревакцинација је са шест година, односно прије поласка у школу.

Текст: Мирјана Шодић

Текст: М. Шодић

ММР вакцина се прима са навршених 12 мјесеци

Јела Аћимовић: Одлагање 
вакцинaције није добро 
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Број кривичних дјела сексу-
алног злостављања и иско-
риштавања дјеце је у порасту. 
Само прошле године евиден-
тирано их је 60, а у највећем 
броју случајева радило се о 
дјелима обљубе над дјететом 
млађим од 15 година.
"Обљуба над дјететом ста-
ријим од 15 година евиден-
тирана је у девет случајева, 
а искориштавања дјеце за 
порнографију у 15 случаје-
ва. Даље, регистрована су три 
кривична дјела задовољења 
полних страсти пред дјететом, 
два кривична дјела упозна-
вања дјеце са порнографијом, 
као и једно кривично дјело 
искориштавања компјутерске 
мреже. Поред овог, регистро-
вано је и једно кривично дјело 
навођење дјетета на прости-
туцију и једно кривично дјело 
полног насиља над дјететом", 
рекла је Мирна Миљановић, 
начелник Одјељења за одно-
се са јавношћу Министарства 
унутрашњих послова Репу-
блике Српске. 

ПОДАЦИ КОЈИ 
УПОЗОРАВАЈУ, АЛИ И 

ОХРАБРУЈУ 
Ови подаци упозоравају, али 
су према ријечима стручњака 
и показатељ веће свијести код 
дјеце која се све мање устру-
чавају да пријаве овај облик 
насиља. За разлику од сусјед-
них земаља, Српска је оства-
рила позитиван помак, а тиче 
се измјене законске регула-
тиве која, као никад до сада, 
штити права дјетета. Добро је 
регулисан и регистар почини-
лаца ових дјела, јер не само да 
су осуђена лица овдје трајно 
уписана, њима је и забрањен 
даљи контакт са дјецом. 
"Ријеч је о измјенама Кривич-
ног закона Републике Српске 
по којим рок застаријевања 
ових кривичних дјела не тече 
од момента извршења, као 
што је то у другим случајеви-
ма, него од момента када жр-
тва наврши 18 година. Жртве 
су често малољетници који 
неријетко у моменту овог на-
сиља нису имали довољно 
развијену свијест да знају о 
чему се ради. Када је ријеч о 
регистру, за разлику од сусјед-
них држава остварили смо 
још један позитиван помак, 
а то је да уписујемо и лица 
пресуђена према законима 
који су престали да важе. Ко је 

учинио ово кривично дјело у 
било ком периоду биће адек-
ватно кажњен и његово име 
се неће брисати из регистра", 
појаснила је Гордана Рајић, 
омбудсман за дјецу Републи-
ке Српске. 

ПРЕДАТОРИ ВРЕБАЈУ 
ДЈЕЦУ НА ИНТЕРНЕТУ 

"Сви шаљу такве слике, то 
је модерно", "Немој прича-
ти мами и тати", "То ће бити 
наша тајна". Ово су у већини 
случајева садржаји порука 
које предатори шаљу дјеци, 
али и први сигнал родитељи-
ма. Предатори се служе ин-
тернетом како би међусобно 
комуницирали, дијелили ма-
теријале, али и уцјењивали 
дјецу или их присилили на 
непримјерене и незаконите 
сексуалне радње. 

"Оно што ми знамо у пракси, 
да је то јако осјетљиво, да су 
то јако трауматични догађаји 
и ситуације за дијете. Ова вр-
ста насиља на дијете оставља 
највеће могуће посљедице. 
Ми кажемо да је то склоп свих 
врста насиља у једном. Није 
једноставно препознати, али 
је јако важно обратити пажњу 
на све могуће сегменте живо-
та дјетета", каже Сања Топић, 
психолог Удружења Центар за 
лични раст и развој Приједор. 
Свака промјена, а поготово 
нагле промјене у понашању и 
расположењу  дјетета у шко-
ли и у односу са вршњацима 
може да буде сигнал роди-
тељима да се нешто дешава са 
њиховим дјететом.
"Често се поставља питање 
како можемо да будемо сигур-
ни да постоји сумња да дијете 
трпи тај облик насиља. Уко-
лико се дијете неком повјери-
ло или уколико постоји нека 

оправдана сумња да се тако 
нешто дешава. Оно што је јако 
важно и за родитеље порука 
је да граде однос повјерења са 
дјецом. Међутим, оно што нам 
је познато у пракси, нажалост, 
да су некад најближи, па чак 
и сами родитељи починиоци, 
па се дијете повјери у школи, 
педагогу, наставнику... Неком 
коме вјерује", додаје Топићева.

КАЗНА ЗАТВОРА И ДО 20 
ГОДИНА 

Мирослав Б. из Приједора 
2015. године одлуком Окруж-
ног суда у Бањалуци осуђен 
је на 19 година затвора због 
полног насиља над дјететом и 
обљубе немоћне особе. Он је, 
подсјећамо, током шест годи-
на силовао своју малољетну 
кћерку.
Приједорчанин В.З. (36) 2020. 
године осуђен је у Окружном 
суду у Приједору на јединст-
вену казну од 12 и по година 
затвора због четири тешка 
кривична дјела сексуалног 
злостављања сестричине, које 
је трајало пет година. Иденти-
тет оптуженог, због заштите 
идентитета жртве, није откри-
вен.

СЕКСУАЛНО ЗЛОСТАВЉАЊЕ ДЈЕЦЕ СТВАРНА ЈЕ 
И СВЕ ВЕЋА ОПАСНОСТ

У прошлој години евидентирано 60 кривичних дјела 

Текст: Мирјана Шодић

Гордана Рајић: Осуђеним 
лицима забрањен даљи контакт 
са дјецом

Сања Топић: Склоп свих врста 
насиља у једном 

Педофилија се не може 
искоријенити, али се 
може умањити број 
жртава, ако о томе 
отворено разговарамо с 
дјецом. Према посљедњим 
истраживањима у више од 
70 одсто случајева дијете је 
познавало злостављача.
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ПОЛИЦИЈА САСЛУШАЛА ИМАМА 
ИЗ КОЗАРЦА КОЈИ ЈЕ ВРИЈЕЂАО 
СВЕТОГ САВУ И СПЦ

ОД ОСНИВАЊА 
ДО ДАНАС ШЕСТ 
ПРЕДМЕТА ГОВОРА 
МРЖЊЕ
Окружно јавно тужилаштво Приједор од свог 
оснивања 2017. године до данас имало је у 
раду шест предмета у вези са кривичним дје-
лом јавно изазивање и подстицање насиља 
и мржње, речено је данас Срни у овом тужи-
лаштву." Два предмета се односе на непозна-
те починиоце у којима су тужиоци наредили 
спровођење истраге и рад на откривању извр-
шилаца, а у два предмета по познатом почи-
ниоцу су донесене тужилачке одлуке - једна 
обустава истраге и једна оптужница", навели 
су из Окружног јавног тужилаштва Приједор.
Из овог тужилаштва напомињу да се у прео-
стала два предмета води истрага, те прецизи-
рају да су оба предмета из 2022. године.Поред 
тога, имам Амир Махић из Козарца недавно 
је током вјерске службе Светог Саву назвао 
зачетником "фашизма", а Српску православну 
цркву "сектом", што је ово тужилаштво ква-
лификовало као кривично дјело јавно изази-
вање и подстицање насиља и мржње, о чему 
је истрага Полицијске управе Приједор у току. 

Текст: СРНА

Главни имам Меџлиса ИЗ из Козарца 
Амир еф. Махић саслушан је у Камича-
нима, у присуству адвоката и директора 
Управе за правне и административне 
послове Ријасета ИЗ. Адвокат Емир Ко-
вачевић, којег је ангажовала Исламска 
заједница (ИЗ) у БиХ, сматра да нема 
никаквог основа за покретање поступка 
против главног Амира еф. Махића, који 

је Светом Сави приписао фашизам, а 
Српској православној цркви (СПЦ) сек-
таштво.Ковачевић каже да је у својству 
брањеника, опуномоћеника, присуство-
вао испитивању ефендије Махића у свој-
ству осумњиченог за јавно изазивање 
подстицања мржње и насиља. Посту-
пање полицијског инспектора оцијенио 
је врло професионалним и коректним. 
Говор главног имама Амира Махића из 
Меџлиса Исламске заједнице Козарац 
оквалификован је као кривично дјело 
јавно изазивање и подстицање насиља 
и мржње, речено је Срни у Окружном 
јавном тужилаштву Приједор. Ријеч је 
о кривичном дјелу јавно изазивање и 
подстицање насиља и мржње по члану 
359 Кривичног законика Републике Ср-
пске. “Полицијска управа Приједор на-
ставља рад на документовању случаја, 
након чега ће нам доставити извјештај”, 
речено је у овом тужилаштву.За ово кри-
вично дјело прописане су казне у распо-
ну од новчане до 12 година затвора.

Пољопривредници са под-
ручја Драксенића одр-
жали су мирне протесте, 

како би указали на потребу да 
обрадиве површине на подру-
чју општине Kозарска Дубица 
треба да користе пољопри-
вредници из те општине.
Око 200 пољоприврдника про-
тествовало је  због 500 хектара 
пољопривредног земљишта 
у власништву Републике Ср-
пске, којем је крајем прошле 
године истекао уговор о кон-
цесији. Захтјев пољопривред-
ника је да се ова површина 
стави на располагање општи-
ни Kозарска Дубица која би 
потом провела процес додјеле 
земљишта дубичким пољо-
привредницима. Улагања у 

производњу су велика и без 
обрадивог земљишта доводи 
се у питање даљи рад, кажу 
замљорадници.
„Пуно смо уложили у произ-
водњу и на подручју дубичке 
општине данас је седам муз-
них робота у функцији, купи-
ли смо механизацију, све што 
прати једну фарму... Потребне 
су нам те површине земљишта 
да би заокуржили ту произ-
водњу „, каже пољопривред-
ник  Драгослав Ђенадија.
Славиша Блажетић, власник 
фарме музних крава са сто-
тину грла, каже да су њихови 
захтјеви савим јасни. Да се зе-
мља у Kозарској Дубици да на 
кориштење  дубичким фарме-
рима.
„ Ја сам један од фармера који 

је прије два-три мјесеца увео 
роботску мужу  и  до сада сам 
на малим парцелама рјеша-
вао производњу хране за сто-
ку. Kако  се та производња 
повећала ја више немам мо-
гућности  за нормално функ-
ционисање, а камоли за ши-
рење производње „, навео је 
Блажетић.
Са протеста је поручено, уко-
лико се ово питање ускоро не 
ријеши, слиједи нови протест 
и блокаде саобраћајница. Уго-
вор са досадашњим конце-
сионаром јесте истекао, али 
је концесионар тражио да се 
продужи и чека потпис ми-
нистра, јер је Kомисија за кон-
цесије Републике Српске дала 
сагласност. Из ресорног мини-
старства поручују да се о све-

му ствара искривљена слика, 
јер је министар овлаштен да 
потпише уговор о концесији, 
али да о њеној додјели одлу-
чује Kомисија за концесије.
„ У случају да дођемо у спор са 
концесионаром, можемо има-
ти вишемилионске губитке. 
Морамо исплатити из буџета 
Министартва пољопривреде, 
а то, опет није у корист пољо-
привредника, тако да морамо 
добро да простудирамо и да се 
консултујемо са Правобрани-
лаштвом Републике Српске и 
Kомисијом за концесије и да 
видимо како ћемо у наред-
ном периоду ријешити овај 
проблем „,  рекао је Зоран Ма-
летић, помоћник министра 
пољопривреде Републике Ср-
пске.

Фото: Независне

Текст: Агенције/КВ

ОКО 200 ПОЉОПРИВРЕДНИКА ТРАЖИ ДА ИМ СЕ ДА 
ЗЕМЉА НА КОРИШТЕЊЕ

Зоран Малетић каже да у Kозарској Дубици постоји 
још 800 хектара пољопривредног земљишта које 
није додјељено, те да се и ту треба тражити начин 
за рјешавање ове ситуације.

На мирним протестима у Драксенићу код Козарске Дубице

Текст: Зоран Јелић
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Екипа „Козарског вјесника“ 
ових дана , у наставку по-
сјете приједорским мјесним 
заједницама, разговарала  је 
с мјештанима Омарске. Кажу 
да очекују да ће ова Мјесна 
заједница ускоро добити ста-
тус општине. Они најстарији, 
попут осамдесетогодишњег 
Раде Анђића,који је у Загребу 
зарадио пензију и након 40 го-
дина се вратио у родну Омарс-

ку,  вјерују да  би то могао бити 
разлог више да млади оста-
ну овдје. На свом огњишту, да 
стварају породицу.
''Млади треба да остану, да 
заједно градимо  огњиште, да 
школујемо дјецу, да помаже-
мо  развој мјеста, да имамо 
складан и добар живот. Ја сам 
отишао и дио живота провео у 
Загребу, али опет сам одлучио 
да се вратим. Срце ми овдје 
припада. Из искуства знам да  
све није у материјалној доби-
ти, у средствима, иако су она 
неопходна. Има нешто дру-
го у животу што човјека чини 
сретним. Сретан сам што се у 
Омарској води један  класи-
чан, миран живот. Људи се по-
штују, цијене, сви се познају. 

Мирно је то насеље и због тога 
сматрам  да је  добро за живот'', 
изричит је  Раде. 
Према попису из 2013. године 
Омарска броји око 3.000 ста-
новника. Предност насеља је 
и што се оно налази између 
Приједора и Бања Луке, гдје је 
добро развијена путна инфра-

структура, причају мјештани. 
Садржајна  је као мјесто, јер 
има основну школу, подруч-
ну амбуланту, свој Фудбалски 
клуб,  Културно-умјетничко 
друштво и још много тога што 
је потребно за један богат жи-
вот. Уколико добије статус оп-
штине нова радна мјеста у 
Омарској биће приоритет. 
''Оно што би у будућности био 

приоритет јесте да се на неки 
начин створе услови да мла-
ди људи остану овдје да живе. 
Имамо рудник жељезне руде у 
којем ради одређен број људи 
из Омарске, али било би боље 
да тај број буде знатно већи.  
Искрено се надамо да ће ова 
иницијатива,коју су покрену-

ли мјештани Омарске, да до-
бијемо статус општине, допри-
нијети томе да све  те планове  
реализујемо. Почев од радних 
мјеста до развојних пројеката.  
'', наводи Бранко Анђић, мјеш-
танин Омарске. 
Њега Омарска привлачи на 
посебан начин. Ту се скрасио, 
лијепо  му је. Анђић вјерује 

,,Козарски вјесник'' у Омарској

Текст: Ведрана Нишевић

НАДАЈУ СЕ СКОРАШЊЕМ СТАТУСУ ОПШТИНЕ - СВИ СЕ ОВДЈЕ ПОЗНАЈУ, ПОШТУЈУ И ЦИЈЕНЕ

"ТРЕБА  НАМ  САМО  НАШ  
КОМАД  НЕБА"

До 31. децембра 1962 . године 
Омарска је била центар 
истоимене општине која је 
обухватала 12 насељених 
мјеста: Бистрицу, Буснове, 
Градину, Јелићку, Кевљане, 
Кривају, Ламовиту, Марићку, 
Нишевиће, Омарску, Петров Гај 
и Томашицу.  У Инцијативном 
одбору за обнављање 
општине Омарска кажу „ да 
се успомена на некадашњу 
општину преносила као 
аманет. С кољена , на кољено. 
Нису одустали и вјерују да су на 
корак до циља. Влада Српске је 
29. септембра прошле године 
прихватила информацију 
Одбора  о испуњености услова 
за оснивање општине Омарска 
коју би чинило 12 насеља. 
Слиједи потез Министарства 
управе и локалне самоуправе 
које је задужено да  изради 
нацрт закона о оснивању 
општине Омарска и упути 
га Влади на разматрање.“ 
Желимо да управљамо својим 
ресурсима и да користимо 
оно што је наше, јер ми 
најбоље знамо шта нам треба. 
А треба нам само наш комад 
неба. Комад неба за који се 
боримо 60 година.“, поручили 
су крајем прошле године 
чланови Инцијативног одбора.

ПОНОСНИ НА КУЛТУРНО-
УМЈЕТНИЧКО ДРУШТВО

К у л т у р н о - у м ј е т н и ч к о 
друштво Омарска броји 
пет узрасних група и двије 
групе ветерана. Недавно 
су обиљежили и 15 година 
постојања. Чланови овог 
друштва препознатљиви 
су на наступима, а неке 
од игара које  изводе су 
: Крајишке игре, Игре из 
Обудовца, игре из Грмеча, 
Влашке игре и многе друге.

ШКОЛА СА ТАЛЕНТОВАНИМ 
УЧЕНИЦИМА

Школа ,, Вук Караџић'' у Омарској 
тренутно броји 296 ученика. Многи од њих 
укључени су у ваннаставне активности а и 
добитници  су бројних значајних награда 
на такмичењима. 

ИМАЈУ И ПОДРУЧНУ АМБУЛАНТУ

Дом културе Омарска

Млади су будућност Омарске

Мјештанима Омарске најбитније је што у свом мјесту имају и 
подручну амбуланту која припада Дому здравља Приједор. У 
сваком моменту на располагању су им сви радници како би им у 
што краћем року пружили прву помоћ.
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Директор Јавне установе “Воде Српске” 
Мирослав Миловановић и представ-
ници извођача радова потписали су у 
Бањалуци уговоре за изградњу шест 
мјера заштите од поплава, вриједно-
сти 19 милиона евра, у оквиру пројекта 
управљања ризицима од поплава у Ре-
публици Српској. Међу пројектима је и 
санација ријеке Милошевице. Финан-
сијска средства за ове мјере обезбиједи-
ла је Влада Републике Српске путем кре-
дита Европске инвестиционе банке, као 
наставак пројекта управљања ризицима 
од поплава. Из ресорног министарства 
најављују нова улагања како би грађани 
коначано били заштићени од поплава. 

ШЕСТ МЈЕРА 
ЗАШТИТЕ ОД 

ПОПЛАВА, 
МЕЂУ ЊИМА 
И САНАЦИЈА 

МИЛОШЕВИЦЕ

Текст: К.В.

Фото: СРНА

да би и другим који се одлуче  
да живе овдје могло бити као 
њему.
,, Задовољни смо условима жи-
вота. Наравно,  има и мана и 
недостатака, али много више 
оног с чим се можемо похва-
лити.  '', наводи Бранко. У са-
мом врху,  свакако је то црква 
брвнара која је недавно на по-
нос  Омаршчана прославила  
вијек постојања.  Парох је  Сре-
то Алексић који је  у Омарску  
дошао прије 18. година. Прича 

нам да га радује  чињеница 
што мјештани  обилазе вјерске 
објекте у овом мјесту. 
''Посјећена је  наша цква. По-
ред цркве  у Омарској градимо 
и Светосавски дом са око 200 
мјеста. Планирамо да га , ако 
Бог да,  завршимо ове године. 
Све то не би било могуће без  
Градске управе и наших мјеш-
тана. Већина њих овдје пости, 
причешћују се, овдје се мјеш-
тани вјенчавају, крсте и овдје 
им свештеник улази у домове. 

Сви обављају своје вјерске об-
реде. Посебно ме радује што 
имамо подршку младих мјеш-
тана, увијек су ту за све наше 

активности и желим да им 
упутим  једно велико хвала, 
зато што знају колико значи 
вјера'', наводи Алексић.

Око 20 домаћинстава у на-
сељу Чараково-Доње Поље 
ускро ће имати нову во-
доводну мрежу. Мјештани 
кажу да је то оно што су 
дуго чекали, те да су се до 
сада за воду сналазили на 
све начине. 
''Вода ти је све у животу. Ја 
имам  пумпу и чим су по-
плаве ја  не могу  пити 20 
дана воду. Драго ми је што 
ће наш проблем ускоро 
бити ријешен, јер нам је то  
основа за живот'', наводи 
Дервиша Мусић из Чарако-
ва. 
За реализацију овог пројек-
та из буџета града Приједо-
ра издвојено је око 120.000 

КМ. Градски водовод, како 
наводе из Градске управе, 
био је неопходан у овом 
мјесту. 
''Потез који се пружа уз 
магистрални пут При-
једор-Сански Мост и то 
су дијелови насеља који 

нису обухваћени ранијим 
пројектом изгадње водовне 
мреже у насељу Чараково. 
Ово је сада додатно проши-
рење водоводне мреже. Тре-
ба да сачекамо жалбене ро-
кове и након тога уведемо 
извођача у рад. Најповољ-
нијом понудом изабрано је 
предузеће ,,Приједорпуте-
ви'' и ускоро ће се кренути у 
реализацију овог пројекта'', 
навео је Драгослав Кабић, 
начелник Одјељења за сао-
браћај, комуналне послове 
и заштиту животне средине 
и имовинско-стамбене по-
слове.
Пројекат примарне водо-
водне мреже у Чаракову, 
према најавама, требао  би 
бити завршен у току ове го-
дине.

ЗА ИЗГРАДЊУ ВОДОВОДНЕ МРЕЖЕ У 
ЧАРАКОВУ 120.000КМ
Текст: В. Нишевић

Мјештани Чаракова: Воду смо чекали годинама

,,Козарски вјесник'' у Омарској

НАДАЈУ СЕ СКОРАШЊЕМ СТАТУСУ ОПШТИНЕ - СВИ СЕ ОВДЈЕ ПОЗНАЈУ, ПОШТУЈУ И ЦИЈЕНЕ

КЛУБ ВЕЛИКОГ СРЦА И ДОБРИХ ДОМАЋИНА
Посебна прича  је 
Фудбалски клуб 
Омарска који 
је  основан 1973. 
године. У 2020/21 
овај клуб заузео је 
прво мјесто у Другој 
лиги Републике 
Српске у фудбалу 
и на основу тога 
остварио пласман у Прву лигу. Ове године славе пола вијека 
постојања.  Занимљиво је да су  играчи овог клуба већином  из 
Омарске и околних села, као и то да  сваку фудбалску утакмицу 
домаћина у Омарској прати најмање хиљаду локалних 
навијача који подржавају своје рођаке, пријатеље , комшије. 
Не кажу без разлога да је ФК „Омарска“клуб великог срца и 
добрих домаћина.

Рудник у Омарској

Кабић: Ово је додатно проширење водоводне мреже



Поражавајући је број обоље-
лих и умрлих жена од карци-
нома грлића материце, због 
тога је ХПВ вакцина била  не-
опходна здравству Српске, 
поручују здравствени радни-
ци. Примјена ХПВ вакцине, 
према најава из Института 
за јавно здравство РС  треба-
ло би да почне већ у марту. 
''Прошле године на 100.000 
становника обољела је 21 
жена , док је  прије двије годи-
не обољело њих 23. Вакцина 
је тек први корак који ће до-
принијети да се ови бројеви у 
будућности смање", истакла је 

Весна Ећим-Злојутро, начел-
ник Клинике за гинекологију 
и акушерство УКЦ-а Српске.
ХПВ вакцина моћи ће да се 
прими већ у деветој годи-
ни живота. Граница је од 
девет до 25 година, али се 
према препорукама, а на 
лични захтјев, може дава-
ти и до 45 година старости. 
''Оно што је битно нагласи-
ти је да је ефикасност вак-
цине убједљиво највећа кад 
се прими у најмлађој доби. 
Управо из тог разлога у Репу-
блици Српској  смо дефини-
сали да би је било пожељно 
примити до  15 рођендана. 

До те старосне доби вакцина 
је бесплатна што је омогући-
ла Влада Српске '', навела је 
Јела Аћимовић, епидемиолог. 
Из Владе Српске истичу да 
увођење ХПВ вакцине има 
за циљ спрјечавање кар-
цинома грлића материце.
''Имамо прилику да користи-
мо деветовалентну вакцину 
у Републици Српској,односно 
ону  која се  користи у свије-
ту. Велики напор смо уложи-
ли да дођемо до свега тога. 
Пролазили смо то и за неке 
друге лијекове. Важна по-
рука родитељима је  да ће 

имати могућност бесплатно 
вакцинисати  и дјечаке и дје-
војчице од 11 до 14 година. 
Дјечаци такође обољевају од 
карцинома других врста'', на-
гласио је Ален Шеранић, ми-
нистар здравља и социјалне 
заштите Републике Српске. 

Након што су из Савеза за за-
штиту потрошача Републике 
Српске позвали грађане да 
провјере децембарске рачу-
не за струју и да се, уколико 
стање бројила није очитано, 
јаве у надлежна предузећа, 
провјерили смо да ли је било 
више притужби на износ рачу-
на и обрачун потрошње елек-
тричне енергије у децембру. 
Пет стотина марака. Толики 
је био износ децембарског 
рачуна за потрошњу струје 
код Славка Девића из Прије-
дора. Не жали се, јер се грије 
на струју, па је и очекивао 
већу потрошњу. Ипак, сматра 
да је неопходно водити еви-
денцију о стању на бројилу.
"Ја сам писао стање 31., на 
Нову годину и 31. јануара. 
Долази ми човјек другог ја-
нуара да попише и каже 
ми да имам преко 1.800, а 
ја знам да имам 1.410. Зна-
чи, ја идем већ у ону тари-
фу од 1.500", рекао је Девић.
У "Електрокрајини" кажу да 
јесте било примједби на из-
нос рачуна за децембар, али 

да су оне уобичајене. Не бје-
же од чињенице да понекад 
дође до непрецизног очита-
вања бројила, али како исти-
чу, на располагању су потро-
шачима за сваку недоумицу.
"Најчешће је ријеч о корисни-
цима чија се бројила налазе 
унутар објеката, па у вријеме 
очитавања нису била доступ-
на, због чега смо апеловали 
на потрошаче да сами упи-
шу стање бројила и доставе 
путем наше бесплатне инфо 
линије или путем мејла", 
истакао је Предраг Клинцов, 
портпарол овог предузећа.
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УСКОРО ДОСТУПНЕ ХПВ ВАКЦИНЕ 

ПРОВЈЕРИТЕ САМИ СТАЊЕ НА БРОЈИЛУ

У сталном порасту број обољелих од карцинома грлића материце

Грађани се жале на износ децембарских рачуна за струју

Текст: Ведрана Нишевић

Текст: Б.Дакић 

Одржан први стручни састанак

Преконтролишите потрошњу

Први стручни састанак 
поводом увођења ХПВ 
вакцине одржан је у 
организацији Института за 
јавно здравтсво, у сарадњи 
са Министарством здравља 
и социјалне заштите РС. 

У удружењима за заштиту 
потрошача рекли су нам 
да им се јавио велики 
број грађана којима није 
очитано стање на бројилу 
или је погрешно очитано.
И з " Ел е к т р о п р и в р е д е " 
нисмо добили одговор на 
питање да ли је у порасту 
број жалби грађана на износ 
и обрачун потрошње струје 
за децембар.
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Током протекле године у Ре-
публици Српској догодиле су 
се 9.894 саобраћајне незго-
де. Погинуло је 100 особа, а 
међу њима и десеторо дјеце. 
На подручју приједорске ре-
гије 12 је погинулих. Једна од 
тежих саобраћајних незгода 
догодила се у Туковима, када 

су погинула два младића, од 
којих је један био малољетан.
"Када је у питању узрок, обич-
но је то неприлагођена бр-
зина условима и стању на 
путевима, као и управљање 
возилом под дејством алкохо-
ла. Полицијски службеници 
редовно подузимају активно-
сти на спречавању ових ви-
дова саобраћајних незгода, 
па самим тим апелујемо на 
све учеснике у саобраћају да 
се придржавају саобраћајних 
прописа и правила", рекао је 
Драгоја Црногорац, командир 
Полицијске станице за без-
бједност саобраћаја Приједор.
Превенција и репресија, два 
су начина за смањење сао-
браћајних незгода, сматра 
Младен Кулунџија, секретар 
приједорског Савјета за без-

бједност саобраћаја. Према 
његовом мишљењу, Републи-
ка Српска мора да уложи више 
новца у образовање младих.
"Најбоље рјешење за саобраћај 
би било увођење предмета 
саобраћајна култура, гдје би 
млади девет разреда кон-
стантно учили о саобраћају. 
Они уче и сада, али је то очиг-
ледно недовољно за форми-
рање исправних ставова у сао-
браћају. Мислим да би се кроз 
године најбоље показало то да 
имамо тај предмет", додаје он.
На подручју регије Прије-
дор у 2022. години догодиле 
су се 862 саобраћајне незго-

де, што је за 59 више у одно-
су на годину раније. Смањите 
брзину, не сједајте за волан 
ако сте попили чашицу више 
- упозорење је возачима.

Статистика каже да је скоро 60 одсто 
регистрованих возила у Српској ста-
рије од 15 година. То је и разлог због 
чега Министарство унутрашњих по-
слова посебну пажњу поклања контр-
оли техничке исправности возила. 
На подручју које покрива Поли-
цијска управа Приједор у прошлој го-
дини из саобраћаја је искључено 257 
возила, 234 искључена су због тех-
ничке неисправности, а 23 због од-
бијања возача да возило подвргну тех-
ничком прегледу. Само у посљедњој 
акцији која је спроведена крајем јануа-
ра  ове године искључена су 52 возила.  
"На технички преглед је, током трајања 
те контроле, упућено 60 возила, због 
веће техничке неисправности из сао-
браћаја су искључена 44 возила и осам 
због одбијања возача да возило под-
вргну техничком прегледу. Константно 
апелујемо на возаче да посебну пажњу 
посвете техничкој исправности возила", 
рекла је Звездана Алендаревић, пор-
тпарол Полицијске управе Приједор. 
Старост возног парка у приједор-
ском "Аутотранспорту" је до 12 го-
дина. У кругу предузећа имају Ста-
ницу за технички преглед гдје и 
други превозници контролишу аутобу-
се. Безбједност путника им је на првом 
мјесту, па поред законских врше и ин-
терне прегледе возила, сваких 15 дана. 
"Најбитније је да прегледамо кочиони 

и управљачки систем, свјетлосну сиг-
нализацију и остале параметре који су 
битни за сигурност возила. Најчешћи 
кварови су на кочионом систему", рекао 
је Стојан Грујичић, шеф Станице технич-
ког прегледа предузећа "Аутотранспорт". 
Економисти кажу да подаци о доби ау-
томобила најбоље говоре о томе какав је 
стандард грађана у Српској. "Сада смо у 
ситуацији да можемо да одржавамо ста-

ра возила, а не нека која би могла бити 
значајно млађа у односу на овај просјек. 
Нисмо у могућности, али и власт нам 
не дозвољава да их увозимо. Све то је 
одраз нашег стандарда", рекао је Зо-
ран Павловић, економски аналитичар. 
Због економске ситуације често се штеди 
на одржавању возила, а како кажу стру-
чњаци, старија возила могу бити погодна 
за вожњу, само ако се редовно одржавају.

СМАЊИТЕ БРЗИНУ, ЗА 
ВОЛАН НЕ СЈЕДАЈТЕ 
АКО СТЕ КОНЗУМИРА-
ЛИ АЛКОХОЛ

У протеклој години 100 погинулих у саобраћајним несрећама 

Текст: Бранка Дакић

Текст: М. Шодић

Црногорац - Неприлагођена 
брзина и алкохол најчешћи 
узроци саобраћајних незгода

Кулунџија - Увести предмет о 
саобраћајној култури у школе

Саобраћајна несрећа (илустрација)

СКОРО 60 ОДСТО РЕГИСТРОВАНИХ ВОЗИЛА 
СТАРИЈЕ ОД 15 ГОДИНА  
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Кaдa су срeдинoм jaнуaрa у Влa-
ди Рeпубликe Српскe нajaвљивa-
ли дa ћe срeдствa зa пoдстицaje 
умjeстo прoшлoгoдишњих 106 
у oвoj гoдини изнoсити 180 ми-
лиoнa мaрaкa извлaчиo сe лoги-
чaн зaкључaк дa ћe свимa кojи сe 
бaвe пoљoприврeдoм бити бoљe. 
Mљeкaри тврдe дa ниje тaкo и 
дa нoвим прaвилникoм и вeћим 
срeдствимa нe дoбиjajу ништa 
вишe у oднoсу нa прeтхoдну гo-

дину. „Mи смo oстaли нa истoмe, 
25 фeнингa пo литри млиjeкa 
плус 200 мaрaкa пo крaви. To je 
нeрeaлнo jeр буџeт je oтишao 
три путa. Mи сe нe мoжeмo у тo 
уклaпaти. Фeдeрaциja je дoбилa 
45 фeнингa, joш имajу пoдсти-
цaje, мислим дa имajу нa jуницe, 
нa бикoвe, нa свe. Ja мислим дa 
ћe клaoничaри имaти пунe рукe 
пoслa oвe гoдинe. Jeр, нeрeaлaнo 
je, нe мoжeмo oпстaти никaкo. Нe 
пoстojи мoгућнoст дa oпстaнeмo. 
Jeднoстaвнo, свe штo смo имaли 
рeзeрви извукли смo, нeмaмo штa 
вишe извлaчити.  Кукуруз ћeмo 
сиjaти из aмбaрa и штo имaмo 
стajњaкa тo ћeмo рaдити, инaчe 
нe мoжeмo другaчиje. Нeмoгућe 
je, нa 25 фeнингa нe мoжeмo oп-

стaти“, кaжe Гoрaн Maрjaнoвић, 
фaрмeр из Гoрњe Дрaгoтињe. 
У Удружeњу мљeкaрa Рeпубли-
кe Српскe пojaшњaвajу збoг чeгa 
нису зaдoвoљни нoвим Прaвил-
никoм o пoдстицajимa  зa рaзвoj 
пoљoприврeдe и сeлa. „Кaд je 
пoдстицaj  биo 60 милиoнa нa 
гoдишњeм нивoу ми смo имaли 
30 фeнингa, сaдa кaдa je 180 ми-
лиoнa, имaмo 25 фeнингa. Сaмe 
oвe цифрe гoвoрe дa нe мoжeмo 
бити зaдoвoљни. A у oвo вриjeмe 
кaдa je стoчнa хрaнa пoскупjeлa, 
кaдa je свe пoскупjeлo, с тим 
нe мoжeмo бити зaдoвoљни“, 
кaтeгoричaн je Влaдимир Усoрaц, 
прeдсjeдник Удружeњa мљeкaрa 
Рeпубликe Српскe. Oн кaжe дa 
стoчaри чинe 80 пoстo пoљoпри-
врeднe прoизвoдњe и дa je тoлики 
прoцeнaт нeзaдoвoљних нoвим 
Прaвилникoм o пoдстицajимa 
зa рaзвoj пoљoприврeдe и сeлa. 

Усoрaц  нajaвљуje и прoтeстe. „Mи 
ћeмo ићи у прoтeстe, иaкo сaд 
вишe нeмa тoгa брoja, нeмaмo 
ту снaгу, jeр мнoги су oдустaли, 
сeлa су прaзнa и нeмa кo вишe 
прoтeстoвaти. Нajвeћe прoтeстe 
би изaзвaли кaдa би нa њих дoвe-
ли прaзнe кућe из нaших сeлa.  
Кaдa би успjeли сa прaзним 

кућaмa прoтeстoвaти, тo би били 
нajвeћи прoтeсти у држaви“.
Кoмeнтaришући нajaву прoтeстa, 
министaр пoљoприврeдe Сaвo 
Mинић je рeкao дa сe ту рaди o 
jeднoj ужoj групaциjи, тe дa нe 
смaтрa дa je риjeч o гeнeрaлнoм 
стaву мљeкaрa.  Oбрaзлaжући 

нoви Прaвилник o пoдстицajимa 
зa рaзвoj пoљoприврeдe и сeлa зa 
2023. гoдину, Mинић нaглaшaвa 
дa je jeдaн oд циљeвa и пoвeћaњe 
брoja кoрисникa пoдстицaja и 
oхрaбривaњe пoљoприврeдникa 
дa нaстaвe пoстojeћу и зaпoчну 
нoву прoизвoдњу.

Текст: Зоран Совиљ

Maрjaнoвић – Oвaкo нeћeмo 
издржaти

Mинић – Нaгрaдићeмo 
пoштeнe прoизвoђaчe

У РEСOРНOM MИНИСTAРСTВУ КAЖУ ДA ИMA ЗЛOУПOTРEБA
Mљeкaри нeзaдoвoљни пoдстицajимa, нajaвљуjу прoтeстe

УTВРДИЋEMO КO ЗЛOУПOTРEБЉAВA ПOДСTИЦAJE 

У oвoгoдишњeм буџeту изнoс зa пoдшрку прoизвoдњи млиjeкa 
je пoвeћaн зa 10 милиoнa КM, и крeћe сe у мoдeл прeмирaња 
прeмa музнoм грлу, рeкao je рeсoрни министaр. „Прeмиja oд 
25 фeнингa пo литри oстaje, плус 200 мaрaкa пo музнoм грлу. 
Кaд сe узмe прoсjeчнa млиjeчнoст у Рeпублици Српскoj, тo je 
пoвeћaњe oд нeких 5 фeнинга, штo мoжeмo сaд кoнстaтoвaти 
дa ћe мљeкaри имaти 30 фeнингa пo литри. Oнoг мoмeнтa 
кaд утврдимo тaчaн брoj музних грлa кojи прeмирaмo и 
будeмo крeнули jeднoм сa oдгoвoрним oднoсoм и пoштeним 
рaдoм, видимo кojи je тo брoj грлa кojи прoизвoди млиjeкo у 
Рeпублици Српскoj у систeму, изнoс нeћeмo смaњивaти. Aкo 
су тaчнe риjeчи прeдсjeдникa Удружeњa мљeкaрa дa имa и 
злoупoтрeбa и дa сe у млиjeкo сипa и пaлминo уљe, нa oвaj 
нaчин ћeмo упрaвo стимулисaти пoштeнe прoизвoђaчe. 
Избjeћићeмo и тo дa нaм мљeкaрe испoручуjу литрaжу зa 
кojу прeдсjeдник Удружeњa мљeкaрa кaжe дa ниje тaчнa. 
Mљeкaри су трaжили 40 фeнингa пo литри, a oткупнa циjeнa 
млиjeкa je 90 фeнингa. To je 50 пoстo, штa ћeмo aкo и сви други 
буду трaжили 50 пoстo“, кaжe министaр пoљoприврeдe Сaвo 
Mинић.

Нoвим Прaвилникoм o пoдстицajимa зa рaзвoj  пoљoприврeдe 
и сeлa у 2023. гoдини прeдвиђeн je изнoс oд 180 милиoнa 
мaрaкa, штo je скoрo 80 милиoнa вишe нeгo прoшлe 
гoдинe. Oвaкo знaчajнo пoвeћaњe aгрaрнoг буџeтa ниje 
oбрaдoвaлo  мљeкaрe у Рeпублици Српскoj, кojи кaжу дa oд 
тoгa нeћe видjeти вeликe  кoристи. Нajaвљуjу и прoтeстe 
укoликo пoдстицajи зa њихoву прoизвoдњу oстaну нa 
прoшлoгoдишњeм нивoу. 

Усoрaц – Ићи ћeмo нa прoтeстe
Фото: Дејан Божић / РАС Србија
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У приjeдoрскoj Грaдскoj читao-
ници oдржана је прoмoциja 
књигa “Дjeлa и стилoви умjeт-
нoсти Српскe прaвoслaвнe цр-
квe у Дaлмaциjи“ и „Путoвaњe 
српскoм културoм Дaлмaциje“, 
aутoрa Mилoрaдa Сaвићa из 
Бeнкoвцa. Прoмoциjу су oргa-
низoвaли Крajишки културни 
цeнтaр “Свeти Сaвa” и Нaрoднa 
библиoтeкa “Ћирилo и Meтoдиje”.
Прeдсjeдник oвoг удружeњa, 
Дрaгaн Крoшњaр, рeкao je дa 
књигa „Дjeлa и стилoви умjeт-
нoсти Српскe прaвoслaвнe црквe 
у Дaлмaциjи“ гoвoри o  бoгaтст-
ву сaкрaлнe умjeтнoсти нa тoм 
пoдручjу. „Путoвaњe српскoм кул-
турoм Дaлмaциje“, свjeдoчи o кул-
турнoj зaoстaвштини Дaлмaциje, 
знaчajним људимa, дoгaђajимa, 
мaтeриjaлнoм и нeмaтeриjaлнoм 
нaслиjeђу.„ Дaлмaциja je музej 
нa oтвoрeнoм. Гдje гoд зaкoпaтe, 
нaћи ћeтe нeштo из истoриje, 

нeштo вриjeднo, штo je вeзaнo зa 
српски, aли и другe нaрoдe. Aли, 
ти крajeви су сaдa пусти. Зaтo je 
знaчajнo дa сe нeкo бaви с тим, 
a пoгoтoвo истoричaр умjeтнo-
сти кao Сaвић кojи je и oснивaч 
музeja у Бeнкoвцу. Свe тo oн je 
oбрaдиo нa нaучни нaчин, при-
знaтoм мeтoдoлoгиjoм, тaкo дa 
су oвe књигe прaвo бoгaтствo „, 
нaвeo je Крoшњaр.Дaлмaтинскo 
сликaрствo, кoje je тeкoвинa ср-
пскe умjeтнoсти, прaктичнo ниje 
ни истрaживaнo свe дo крaja 20. 
виjeкa, рeкao je истoричaр умjeт-
нoсти Mлaдeн Бaњaц, и зaтo je 
oвдje риjeч o кaпитaлнoм дjeлу.
„Риjeч je o мoждa нajбoгaтиjeм 
прoстoру кaд je у питaњу умjeт-
нoст, oднoснo сaкрaлнa умjeт-
нoст. Jeр je тo спeцифичнa срe-
динa. У пeриoду кojи књигa 
oбрaђуje влaст je билa вeнe-
циjaнскa, стaнoвништвo српскo, 
сa примjeсaмa Гркa. Сaмим тим 
ствoрилa сe jeднa нoвa културa 
кoja прeдстaвљa нaш jeдинствeн 

идeнтитeт „,  изjaвиo je Бaњaц.
Из Нaрoднe библиoтeкe “Ћирилo 
и Meтoдиje” нaглaсили су дa je 
oвo уjeднo и пoчeтaк сaрaдњe 
сa Крajишким културним цeн-
трoм.„Жeлимo прeдстaвити 
њихoву издaвaчку дjeлaтнoст, 
кoja je зaистa oбимнa. Сви кojи 
пoсjeћуjу нaшe прoмoциje мoћи 
ћe дa видe штa су свe oбjaвили и 

сигурнa сaм дa тo нaрoчитo ин-
тeрeсуje људe кojи су сa пoдру-
чja Рeпубликe Српскe Крajинe „,  
рeклa je Гoрдaнa Вилa, дирeктoр 
приjeдoрскe библиoтeкe. Из oвe 
устaнoвe нajaвили су дa ћe 14. 
фeбруaрa бити oдржaнa прoмo-
циja књигe “Жeнa бeз мушкaр-
цa”, кojу пoтписуje Mилкa Вaсић 
Глушaц.

''Волим људе, волим сунце, рије-
ке, шуме, стазе, море. Волим када 
други воле и кад радују се томе''. 
Ово је дио композиције ''Волим'' 
с којом ће једанаестогодишња 
Маша Гашић и деветогодишња 
Јана Драгојевић представити 
Град Приједор на Ђурђевданском 
фестивалу. Треме нема, каже 
Маша, која је и прошле године 
наш град представљала на по-
менутом фестивалу и освојила 
бројне награде. 
''Прошле године је било одлично. 
Упознала сам много другара и 
освојила награду публике, друго 

мјесто  жирија и друго мјесто за 
интерпретацију. Са припремама 
за овај фестивал ћемо кренути 
ускоро'', истакла је Маша.
Маша и Јана ученице су Музич-
ке школе ''Саво Балабан''. Музика 
је оно што их испуњава, а учешће 
на фестивалима прилика за нова 
познанства. 
''Треме за сада има, али не знам 
како ће то бити на дан Ђурђев-
данског фестивала. Има нас 
укупно 18 и надам се да ћемо се 
сви добро забавити'', додаје Јана. 
Међународни Ђурђевдански фе-
стивал биће одржан у Бањалуци, 
13. маја.

Текст: З. Јелић

Текст: Ведрана Нишевић

СВЈЕДОЧЕЊЕ О КУЛТУРНОМ НАСЛИЈЕЂУ ДАЛМАЦИЈЕ

МАША И ЈАНА УЧЕСНИЦЕ 
ЂУРЂЕВДАНСКОГ ФЕСТИВАЛА

Прoмoвисaнe двиje књигe Mилoрaдa Сaвићa

С композицијом „Волим“

ОДАБРАНЕ КОМПОЗИЦИЈЕ И ИЗВОЂАЧИ  ЂУРЂЕВДАНСКОГ 
ФЕСТИВАЛА 2023

Селекциона комисија одабрала је 18 композиција које ће 13. 
маја 2023. године бити премијерно изведене на 29. Међу-
народном Ђурђевданском фестивалу дјечије пјесме у Бањој 
Луци. Комисија је одабрала двадесет и једног извођача из 
Летоније, Русије, Бугарске, Словеније, Хрватске, Србије, 
Црне Горе и Босне и Херцеговине.

Одабране композиције и извођачи Ђурђевданског фествала 2023
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КОСТАЈНИЦА 
ФК "ПАРТИЗАН" ОВЕ 

ГОДИНЕ ОБИЉЕЖАВА 70 
ГОДИНА ПОСТОЈАЊА 

У ПЕТАК  ИЗБОР НАЈБОЉЕГ 
СПОРТИСТЕ ГРАДА У 2022. 

ГОДИНИ

"РУДАР" УГАСИО 
"ИСKРУ"

ШEСT MEДAЉA ЗA ЏК 
"КOЗAРA ЖEЉEЗНИЧAР" 

НA ПРВEНСТВУ РС

"ШOДAН" OСВOJИO 14 
MEДAЉA

МЕМОРИЈАЛНИ ТУРНИР У
БИЛИЈАРУ ОКУПИО ОКО 50 УЧЕСНИКА 

Фудбалски клуб "Партизан" из Костајнице 
ове године обиљежава 70 година постојања 
и тим поводом припрема се реконструк-
ција клупског објекта, рекао је Срни пред-
сједник Управног одбора клуба Милан 
Малинић.Малинић је навео да се, између 
осталог, планира адаптација простора за 
тренинге и уређење свлачионица."Циљ је да 
се реконструкцијом и адаптацијом објекта 
и простора створе спортски и организаци-
они услови како би се `Партизан` вратио 
на ниво који заслужује и достојанствено 
обиљежио значајан јубилеј, односно 70 го-
дина постојања", рекао је Малинић.Према 
његовим ријечима, радови ће почети чим 
то омогуће временски услови, а обиљежа-
вање јубилеја планира се у љетним мјесе-
цима.Малинић је навео да клуб има прет-
пионирски, кадетски и сениорски тим који 
остварују запажене такмичарске резултате. 

У петак  ће бити одржана манифестација 
53. Избор најбољег спортисте града При-
једора. На манифестацији ће бити про-
глашни најбољи спортиста, перспективни 
млади спртиста, најбоља мушка и женска 
екипа, најуспјешнији тренер и спортски 
радник, а биће уручена и друга признања. 
Спортисти се награђују за резултате оства-
рене у 2022. години. Избор најбољег спор-
тисте одржаће се у позоршту Приједор, са 
почетком у 18 часова.

Побједом над екипом “Прве Искре” из Ба-
рича (2:1) фудбалери “Рудар Приједора” су 
групни дио Међународног турнира ” Ме-
дулин Kуп 2023” завршили на другом мје-
сту и у разигравању за пласман играће за 
треће мјесто.
Након водећег поготка Старчевића за 
“Прву Искру” у 69. минуту, “рудари” су 
успјели да преокрену резултат головима 
Имамагића у 81. и Јовановића у 82. мину-
ту. “Рудар Приједор” је у првом колу савла-
дао “Kарловац” (1:0), а у другом колу пора-
жен је од “Рудара” из Пљевља (0:1).

Протеклог викенда у Бaњaлуци oдржaнo 
је Пojeдинaчнo првeнствo Рeпубликe Ср-
пскe зa кaдeтe, кaдeткињe, млaђe пиo-
нирe и пиoниркe. Нa oвoм првeнству, сa 
oсaм тaкмичaрa, нaступиo je и Џудo клуб 
„Кoзaрa Жeљeзничaр“, при тoм oсвojивши 
шeст мeдaљa. Срeбрнe мeдaљe oсвojили 
су Вeснa Ђурђeвић и Mилa Гaврaнoвић, 
дoк су брoнзe у Приjeдoр дoниjeли Сeр-
гej Прeдojeвић, Aнaстaсиja Рaдулoвић, 
Вeљкo Бoкaн и Teoдoрa Гњaтoвић.  Oсвaja-
чи мeдaљa oвим су oствaрили и прaвo нa-
ступa  нa Првeнству Бoснe и Хeрцeгoвинe. 
Tрeбa нaпoмeнути дa je свoj судиjски дeби 
нa шaмпиoнaту РС имao Jaнкo Видoвић, 
тaкoђe члaн приjeдoрскoг тимa. Teхнички 
oргaнизaтoр првeнствa  биo je ЏК „Бoрaц“.

У oргaнизaциjи Кaрaтe клубa ”Нитeн”, у 
Грaдишци  je oдржaн Први Meђунaрoд-
ни кaрaтe куп “Нитeн Кaрaтe Куп 2023”. У 
кoнкурeнциjи 500 спoртистa из 33 клубa 
из чeтири држaвe, кaрaтисти приjeдoрскoг 
“Шoдaнa” oсвojили су 14 мeдaљa. Oд тoгa 
чeтири су билe злaтнe, двиje брoнзaнe и 
oсaм срeбрних.
Злaтнe мeдaљe oсвojили су Њeгoш Буjић, 
Лaзaр Бaбић, Aндрej Шкoрић и Maтиja 
Рaдaкoвић.
Срeбрнe мeдaљe oсвojили су Taмaрa Брe-
зичaнин и Дaнилo Стaнкoвић, дoк су брoн-
зaнe мeдaљe oсвojили Стeфaн Дринић, Aн-
дрej Рaдaкoвић, Maриo Aдaмoвић, Сeргej 
Кoндић, Aндрej Toмић, Eмилиja Mилић, 
Maтea Бурсaћ, Maja Кeчa и Вук Вукић.

Сјећање на узорног младића и обожавао-
ца билијара Бориса Бабића, који је 2021. 
године погинуо у саобраћајној несрећи 
у Аустрији и данас чувају његови Прије-
дорчани. Пријатељи с којим је одрастао и 
којим се дружио организовали су турнир у 
његову част. 
"Борис је био добар момак, али и један од 
бољих играча билијара. Били смо добри 
другари и зато одржавамо овај турнир, у 
знак сјећања на њега", рекао је Боро Мали-
нић, организатор турнира. 
Други меморијални турнир у Билијар клу-
бу "XXЛ" окупио је око 50 учесника. Сви 
који су дио ове приче, кажу да ће овај тур-
нир прерасти у традицију. Сав приход од 

котизације намијењен је у хуманитарне 
сврхе. 
"Ово није први хуманитарни турнир који се 
организује у Билијар клубу "XXЛ", а сигур-
но неће бити ни посљедњи.  Често органи-
зујемо турнире хуманитарног карактера, 
овај пут је нажалост, тужан повод, али чу-
вамо успомену на нашег суграђанина, који 
нас је прерано напустио. Драго ми је што је 
клуб био препун и што се много нас одаз-
вало да буде дио ове хумане приче", рекао 
је Дражен Врховац, суорганизатор турнира. 
Понос нису крили ни чланови породице 
Бабић. Организатори турнира су Борисовој 
мајци, за рођендан  уручили пригодан по-
клон, слику са њеним сином. Прво мјесто 
на турниру освојио је Дејан Романић, друго 
Дарко Врховац, а треће Дућа Веселиновић.

Текст: Мирјана Шодић

Текст: СРНА

Текст: Зоран Јелић

Текст: Зоран Јелић

Текст: Зоран Јелић Текст: Зоран Јелић

Поклон за Борисову мајку Турнир окупио око 50 учесника 
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Када говоримо о здравој хра-
ни за доручак, јаја су једна од 
најсвестранијих. Било да воли-
те кајгану, јаја на око или по-
ширана јаја, можете свој оброк 
да учините још бољим ако вам 
је циљ да изгубите који кило-
грам. И то само додавањем јед-
ног храњивог зеленог лиснатог 
поврћа - шпината. Шпинат је, 
наиме, препун храњивих мате-
рија које убрзавају мршављење 
и може се лако додати многим 
рецептима, поготово јајима. 
Садржај влакана у шпинату 
помоћи ће вам да дуже остане-
те сити, што може да спријечи 
преједање током дана. Осим 
тога, јајима додаје важне ан-
тиоксидансе који смањују упа-
лу у тијелу која би могла да 
спријечи губитак тежине.Јаја 
су, с друге стране, богата про-
теинима. Висок унос протеина 
повећава ослобађање хормо-
на ситости (пептид YY), 
који смањује апетит и 
подстиче ситост. Исто 
тако, протеини подижу 
брзину метаболизма и 
помажу вам да задржи-
те мишићну масу током 
мршављења. Храна богата 
протеинима, као што су јаја, 
али и риба, немасно месо, 
идеална је ако покушавате да 
скинете који килограм вишка 
око струка.Пазите само да не 
додајете превише соли, масла-
ца или других висококалорич-
них зачина.

СТОМАЧНО САЛО

Показало се да је шпинат и нај-
боље поврће за скидање мас-
них наслага са стомака. Богат 
је витаминима, минералима 
и антиоксидансима, а све то је 
повезано са смањењем масног 
ткива на стомаку.Скидање сала 
са стомака може бити фрустри-
рајућ процес, али не може да 
се пожури. Губитак опасне вис-
цералне масти, која се налази 
око стомачних органа, захтије-
ва промјену начина живота и 
прехрамбених на- в и -
ка. На примјер, 
у к љу ч и в а њ е 
више влака-
на и проте-
ина у 
ис-

х р а -
ну, ограни-

чавање конзумације 
транс масти и додатог 

шећера те редовно вјежбање 
могу бити одличне опције за 
почетак

ДОДАЈТЕ ОВАЈ САСТОЈАК У ЈАЈА, 
МАГИЧНО ТОПИ САЛО

КАЖУ ДА ЈЕ ФРАНЦУСКИЊАМА ДОБАР СТИЛ У 
КРВИ, А ОВО ЈЕ ТРЕНД ОД КОГ СЕ НЕ ОДВАЈАЈУ 

ОВЕ ЗИМЕ

Ч и њ е н и ц е 
да је здра-
ва исхрана 
једна од кључ-
них ствари у про-
цесу мршављења, а 
одређене намирнице вам 
нарочито могу бити од кори-
сти.
Нутриционисткиња Лаура 
Бурак је навела да јаја спа-
дају међу најбоље намир-
нице. Истраживање из 2014. 
показало је да људи који за 
доручак једу јаја су дуже 
сити и да за кратко врије-
ме могу значајно да смање 
тјелесну тежину.
Шпинат и броколи су та-
кође корисни за мршављење 

зато што имају мало ка-
лорија, али су богати 

влакнима и другим 
есенцијалним ну-
тријентима. Осим 
тога, смањују ри-
зик од срчаних 

болести и дијабе-
теса.
Не заборавите 
да конзумира-

те сезонско воће. 

Имај-
те у 

виду да би 
требало купо-

в а ти га у маркетима 
који продају квалитет-
не производе, а не оне 
које садрже велику ко-
личину пестицида. Ис-
траживање објављено 
у стручном магазину 
ПЛОС Медицине утвр-
дило је корелацију 
између једења воћа и 
мршављења. Јабуке, 
крушке и бобичасто 

воће дали су најбоље 
резултате.

Многи преливи препуни су 
калорија и масноћа па ку-
пите неки који је квалите-
тан,  или га направите сами. 
Ако је ваша свакодневница 
ужурбана и немате времена 
да се посветите детаљном 
припремању здравих на-
мирница, набавите јогурт, 
свијежи сир и слично.

ОВЕ НАМИРНИЦЕ ЋЕ ВАМ У 
РЕКОРДНОМ РОКУ ИСТОПИТИ САЛО

Текст: Н. Н.

Текст: Жена.Блиц

Њега коже некада се чини 
компликованом поред то-
лико различитих произво-
да. Поред гледања састојака 
на амбалажи, произвођача 
и различитих врста пре-
парата, често превиђамо 
оно важније - вода којом се 
умивамо. Температура воде 
може утицати на кожу. Ако 
се умивате топлом водом, 
треба да знате да то баш и 
није најбоља опција. Вре-
ла вода може лишити вашу 
кожу природних уља и про-
узроковати дехидратацију, 
сувоћу и осјетљивост. По-
себно може бити штет-
но уколико већ имате 
проблеме са кожом. 
Ни уколико имате про-
блема са масном кожом 
топла вода није добра 
одлука. Како врућа 
вода испира природ-
на уља, кожа реагује 
тако што покушава 
да то компензује про-
изводњом још више 
себума. Тако се про-
блем може погоршати, 
пишу Магазин Ново-
сти. С друге стране, хлад-
на вода може дјеловати 
антиупално, помоћи 
у тонирању коже, 
смањењу натечености и 
враћању младалачког 

сјаја. Али, уколико се будете 
пречесто умивали хладном 
водом, можете сузити поре 
и спријечити ефикасно чи-
пћење лица јер приликом 
сужавања пора бактерије 
и прљавштина мигу остати 
заробљење, што може по-
спјешити појаву митисера 
и акни.Стога би млака вода 
била идеално рјешење. У 
комбинацији са средстви-
ма за чишћење, ефикасније 
ћете уклонити прљавштину 
без претјераног исушивања 
коже.

Текст: Магазин Новости

ДА ЛИ ЈЕ БОЉЕ УМИВАТИ СЕ 
ТОПЛОМ ИЛИ ХЛАДНОМ ВОДОМ?

Текст: Н. Н.

Претходних дана модни свијет 
је уживао у ревијама лук-
сузних брендова на Недјељи 
моде у Паризу, али смо и на 

улицама имали прилике 
да видимо какви стилови 
заправо живе и шта је то 
што трендсетерке и мод-
не блогерке, као жене које 
најављују и презентују 
будуће и актуелне трен-
дове, носе. Капути мало 
кабастијег кроја су не-
заобилазан дио готово 
сваке даме, а примјетили 

смо и да уживају у ведрим 
бојама попут розе, зеле-
не, жуте и љубиачсте које 
разбијају зимско сивило.

Илустрација: Профимедиа



20.  www.kozarski.com HOROSKOP/KINO10. фебруар 2023.

 

ОВАН

Заузети Овнови ће имати несугласице са 
партнерима и често ће се свађати у овој 
недјељи. Очекују вас препреке у пословном 
сегменту. Што се тиче здравља, водите 
рачина, јер ће бити респираторних проблема.

БИК

Слободни Бикови ће ове недјеље доста 
флертовати и комуницираће са више особа. 
Очекују вас изненађења поводом финансија.
Нешто у начину исхране промјените да бисте 
се осјећали боље.

БЛИЗАНЦИ

Близанци су у емотивном расулу. Сам 
почетак недјеље ће вас подсјетити на обавезу 
коју нисте измирили. Иако сте боље, нисте у 
потпуности изашли из лошијег здравственог 
периода.

РАК

Ви се ове недјеље осјећате доста усамљено. 
Што се тиче пословне недјеље, од првог дана 
вам крећу обавезе и нервоза. Што се тиче 
здравља, Ракови су доста климави, мало су 
здрави, а мало болесни.

ЛАВ

У ову седмицу ћете са вољеном особом 
закорачити у фазону "вруће хладно" и "волим 
не волим". Мораћете да се прилагодите 
сарадницима, ако желите да радна 
атмосфера функционише.Наглашен стрес и 
нервоза.

ДЈЕВИЦА

Ни ова седмица није савршена у емотивним 
релацијама, бар не за нека озбиљна питања. 
Могуће су врло важне информације или 
договор који може променити вашу пословну 
будућност. Код вас су могуће повреде.

ВАГА

Ваге својим шармом и изгледом ове недјеље 
привлаче сваког. Што се тиче посла, доста 
пословних прилика се отвара пред вама. 
Осцилације по питању здравља.

ШКОРПИЈА

Венера у пољу љубави вам даје занос и 
појачану машту - искористите је. Врло 
интензивна комуникација током ове седмице, 
много догађаја и дешавања којима морате 
посветити пажњу. Кад је ријеч о здрављу, 
имаћете проблема са респираторним 
системом

СТРИЈЕЛАЦ

Ваша су расположења и осјећања у овој 
седмици расплинута, час зашећерена, час 
можда посољена сјећањима, тугама. Све 
везано за финансије ће вас жуљати као 
каменчић у ципели. Ове недјеље сте склони 
прехладама.

ЈАРАЦ

Слободним Јарчевима ово може бити врло 
интересантна недјеља. Можете покренути 
један занимљив контакт. По питањима 
финансија је потребно да добро размислите. 
Проблеми са зглобовима и реумом код 
старијих.

ВОДОЛИЈА

Ако сте слободни и расположени за 
занимљива дешавања - ово је права недјеља 
за вас. Такође, ово је недјеља гдје ћете 
зарадити доста пара. Метеоропатске тегобе, 
притисак, појачан стрес и могући проблеми са 
спавањем.

РИБЕ

Лијеп је тренутак за нове контакте ове 
недјеље. Очекује вас солидна пословна 
понуда. Што се тиче здравља, ту сте мало 
осјетљиви.

ВЕЛИКИ НЕДЈЕЉНИ ХОРОСКОП

НА РЕПЕРТОАРУ КИНА КОЗАРА ОД 02. ДО 08. ФЕБРУАРА:

17:00 19:00 21:00
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I – Предмет продаје путем лицитације

Предмет продаје путем лицитације је 
путничко моторно возило у власништву Града 
Приједора: врста возила: М1-ПУТНИЧКИ 
АУТОМОБИЛ, марка возила: RENAULT, 
тип возила: MEGANE,  облик каросерије:  
АБ-ЛИМУЗИНА, година производње: 
1997, број мотора: DA33359, број шасије: 
VF1BА0L051552718, врста горива: БЕНЗИН, 
снага мотора: 55 KW, запремина мотора 
1598 ccm, боја возила: сива, мјеста за 
сједење 5, возило је одјављено 29.12.2022. 
године, почетна продајна цијена је 527,00 
КМ (словима:петстотинадвадесетседам 
конвертибилних марака).

II– Начин продаје

Продаја моторног возила  биће обављена  
поступком продаје путем лицитације– 
прибављањем писаних понуда.
Уколико продаја путем лицитације не успије 
по истој процедури ће бити проведена 
поновна лицитација .
Уколико продаја путем поновљене  
лицитације не успије по истој процедури ће 
бити проведена продаја путем  непосредне 
погодбе.

III – Услови продаје

Право учешћа имају сва правна и физичка 
лица, осим чланова Комисије за провођење 
лицитације, а понуђач је дужан у понуди да 
наведе слиједеће податке:
-за правна лица: назив и сједиште, 
матични број и ЈИБ, фотокопију рјешења 
о регистрацији и допис са понудом у којем 
треба назначити основне податке о возилу 
које је предмет лицитације, понуђену 
купопродајну цијену, доказ о уплати кауције, 
број жиро – рачуна, назив банке, потпис и 
печат понуђача.
-за физичка лица: име и презиме, адресу, 
контакт  телефон, фотокопију личне карте, 
број текућег рачуна, назив банке и допис са 
понудом у којем треба назначити основне 
податке о возилу који је предмет лицитације, 
понуђену купопродајну цијену, доказ о 
уплати кауције од 50,00 конвертибилних 
марака и потпис понуђача.
Кауцију у износу од 50,00 КМ потребно је 
уплатити  на Јединствени рачун трезора 
Града Приједора, број: 562-007-0000266805.
Понуђачу, који не буде изабран као 
најповољнији, уплаћена кауција биће 
враћена по окончању поступка лицитације, 
односно биће уплаћена на његов жиро 
рачун наведен у понуди.
Предметно моторно возило продаје се у 
виђеном стању и накнадне рекламације 

неће  бити уважене.
Понуђач који буде изабран као купац,  
дужан је најкасније у року од 7 дана од дана 
окончања поступка јавне продаје закључити 
уговор о купопродаји  и преузети моторно 
возило, уз уплату пуног износа купопродајне 
цијене, а у супротном ће се сматрати да је 
купац одустао од куповине, у ком случају 
продавац задржава уплаћену кауцију.
Трошкове преписа возила сноси купац.
Критеријум за избор најповољнијег понуђача 
је највиша понуђена цијена која не може 
бити мања од почетне продајне цијене.

IV– Правила продаје путем лицитације

1) Прије отварања затворених писмених 
понуда саопштавају се правила продаје 
путем лицитације.
2) Предсједник Комисије констатује да ли 
су испуњени услови у погледу оглашавања 
продаје моторног возила и уплаћеној 
кауцији.
3) Поступак лицитације може се одржати ако 
за возило буде пристиглих понуда.
4) Ако се на оглас пријави два или више 
понуђача са истом цијеном која је уједно 
и највиша цијена понуде, Комисија ће 
прогласити побједником понуђача који је 
раније доставио понуду по датуму и времену 
пријемног штамбиља службе протокола.
5) Након завршене продаје утврђује се листа 
понуђача који су понудили цијену изнад 
минимума и констатује се да је имовина 
продана најповољнијем понуђачу.
6) Напомена: Уколико дође до продаје 
непосредном погодбом почетна минимална 
цијена за писмену  понуду је 80%  од 
процијењене цијене возила. 

V-  Мјесто и рок достављања понуда

Заинтересовани купци своје писане понуде 
могу доставити препорученом пошиљком 
путем поште или предати непосредно на 
адресу :

Градска управа Приједор
Трг Ослобођења  бр. 1
79101 Приједор

На пошиљци обавезно ставити назнаку: 
„Пријава за оглас за продају моторног возила  
– „  не отварај“

Оглас за лицитацију  ће бити објављен у 
седмичном листу „Козарски вјесник“, на 
огласној табли Градске управе Приједор и 
на web страници Града Приједора (www.
prijedorgrad.org).
Рок за достављање понудa је 15 (петнаест ) 
дана од дана објављивања.

Оглас за поновљену лицитацију  ће бити 
објављен  путем обавјештењa на огласној 
табли Градске управе Приједор и на web 
страници Града Приједора. 

Рок за достављање понуде је 7 (седам) дана 
од дана објављивања обавјештењa.

Оглас за продају путем непосредне погодбе 
ће бити објављен  путем обавјештењa на 
огласној табли Градске управе Приједор и на 
web страници Града Приједора. 

Рок за достављање  понуде продаје путем 
непосредне погодбе  је 7 (седам) дана од 
дана објављивања обавјештењa.

VI- Мјесто и дан отварања понуда

Пристигле понуде за лицитацију  ће се 
отварати  дана 27. фебруара 2023.године, 
са почетком у 12,00 часова у  Великој сали 
Градске управе Приједор (на другом спрату)

Уколико дође до поновне лицитације, 
пристигле понуде ће се отварати  дана 09. 
марта 2023..године, са почетком у  12,00 
часова у  Великој сали Градске управе 
Приједор (на другом спрату).

Уколико дође до продаје путем непосредне 
погодбе пристигле понуде ће се отварати  
21.марта 2023. године са почетком у 12:00 
часова у Великој сали Градске управе 
Приједор (на другом спрату). 

Отварању понуда могу присуствовати 
понуђачи или њихови овлаштени 
представници са овлаштењем. 
Неблаговремене, непотпуне и понуде које 
садрже цијену нижу од почетне цијене 
моторног возила, као и понуде  које не 
садрже доказ о уплаћеној кауцији неће се 
узети у разматрање.

VII Мјесто, вријеме и начин прегледа 
возила

Заинтересована лица могу извршити 
преглед возила на адреси Славка Родића 112  
Приједор, сваким радним даном, у времену 
од  09 до 14 часова, уз претходно јављање 
контакт особи Радовану Зекановићу,  путем 
телефона  065/531-152.

Број: 02- 40-247-1/23
Датум, 07. фебруара 2023. године. 

Градоначелник
Слободан Јавор

О Г Л А С
за продају путничког моторног возила путем лицитације

На основу члана 82. став 3. Закона о локалној самоуправи  („Служени гласник Републике Српске“, број: 97/16, 36/19 и 61/21) и  
члана 89. Статута Града Приједор („Службени гласник Града Приједор“, број: 12/17) , а у вези  са  Одлуком о продаји путничког 
моторног возила путем лицитације,  број: 02-40-247/23  од 01. фебруара 2023. године,  Градоначелник , расписује:
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Дана 12.12.2022. навршило 
се десет тужних година 

од смрти нашег драгог и 
вољеног сина

РАДЕНКА 
ВУЧЕНОВИЋА
(12.12.2013)

У недељу, 12.02.2023. у 11 часова на Кечановом 
гробљу, дајемо помен и позивамо родбину, 
пријатеље и комшије да нам се придруже.
 Ожалошћени родитељи:  отац Никола и мајка 
Зорка.

17701

In memoriam

БРАНИСЛАВ-БРАНКО ЛЕТИЋ
(1931-2022)

Сјећање на Тебе, отвореног и упорног, траје у 
Твојим унуцима: Биљани, Нађи, Љубиши, Влади 
и Борису. Преносе га на праунуке: Михајла, 
Катарину, Николу и Тибора. Рудник су злата 
који си ископао Ти, неумољиви рудар. Помен је 
најмање што можемо учинити. Зато позивамо 
све драге рођаке, комшије и пријатеље, да нам 
се придруже, дана 18.2.2023. (субота) у 11 сати, 
на Гробљу Пашинац гдје ћемо одати пошту Теби, 
драгом оцу, деди и прадеди. Живиш и живјећеш у 
срцима својих кћери, Милене и Радмиле.

17696

Дана 16.2.2023. 
навршава се година 
дана од смрти драге 

мајке, свекрве и 
баке

БОГДАНКЕ ШОРМАЗ
(1932-2022)

С љубављу и поштовањем: син и брат Остоја са 
породицом.

17704

МИЛЕНКА ШОРМАЗА
(1994-2023)

In memoriam

НИКОЛА 
МАРИНОВИЋ
(1932-2018)

Док ми живимо и ви ћете живјети у нашим 
срцима .
Кћерка Дрена и унука Николина са породицом.

17700

ДАНИЦА 
МАРИНОВИЋ
(1934-2012)

Тужно сјећање на 
драгог брата

Дана 9.2.2023. навршило се 40 тужних дана од смрти наших 
драгих пријатеља

АРАМАНДА
Од Љубишиних другара из основне школе. 17705

АНДРЕА ЉУБИША

Дана 12.2.2023. 
навршавају се 22 године 
како је трагично изгубио 

живот наш син и брат

ГОРАН ЧУЛИЋ
(1972-2001)

Драги сине и брате, 
утјехе нема, заборав 
не постоји, а колико 
је болно живјети без 
тебе, знају они који 
те воле. По добру 
ћемо те памтити, са 
љубављу и поштовањем 
спомињати, а у срцу од 
заборава чувати.
Твоји: мама Милица, 
брат Дубравко, снаха 
Бојана, сестра Дубравка, 
зет Владимир и 
сестричина Тијана.
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ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР
ХИТНЕ СЛУЖБЕ
Пoлициja 122
Хитнa пoмoћ 124
Вaтрoгaсци 123

Информације 1185
Taчнo вриjeмe 125

САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица 052/240-150 
Aутo мoтo сaвeз Приjeдoр 
052/212-040
Жељезничка станица 052/211-
021
Спoртски aeрoдрoм Уриje 
052/236-429 

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА 
Водовод 052/236-600

Топлана 052/231-779 
Електродистрибуција 052/233-
031
Кoмунaлнe услугe 052/237-177

УСТАНОВЕ
Библиотека 052/211-324 
Позориште 052/211-116 
Музеј 052/211-334 
Галерија 052/213-305 
Метеоролошка станица 052/232-
285 
Кино “Козара” 052/211-258, 
052/211-259 
Градска читаоница 052/211 477
Суд 052/211-420 

МЕДИЈИ 
РTРС ИTЦ Приjeдoр 052/240-200

ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
052/234-271
Рaдиo Приjeдoр 052 911 822
TВ Приjeдoр 052/211-239
"FREE " рaдиo 052/233-303

ЗДРАВСТВО
Дом здравља 052/231 288
Болница 052/238-411

АПОТЕКЕ
Aпoтeкa Кoзaрa 052/231-202
Aпoтeкa 16. Maj 052/242-860
Aпoтeкa Meдикус 052/234-160
Aпoтeкa Уриje 052/239-130

ТУРИЗАМ
Tуристичкa oргaнизaциja 
Приjeдoр 052/243-030

Хoтeл Приjeдoр 052/234-220
Moтeл "LE PONT " 052/234-788
Рeстoрaн "Papa Joe" 052/214-494
Рeстoрaн "Eврoпa" 052/333-123
Рeстoрaн "Рибaрскa причa "
052/325-510

УСТАНОВЕ
Meтeoрoлoшкa стaницa Приjeдoр 
052/232-285
Пoштa Приjeдoр б052/233-980
Oснoвни Суд Приjeдoр 
052/211-420
Дjeчиjи вртић "Рaдoст" 
052/243-020
Дoм пeнзиoнeрa 052/233-750
Цeнтaр зa сoциjaлни рaд 
052/231-967

Преминула глумица Бранка 
Веселиновић, најстарија глумица на 
свијету
Глумица Бранка Веселиновић 
преминула је у 105. години у 
Београду, а важила је за најстарију 
живу глумицу на свијету, потврђено 
је Тањугу у глумичином окружењу.
Родила се давне 1918. године 
у Новом Бечеју, а током своје 
каријере глумила је у више од 100 
представа у позоришту, и више од 

50 телевизијских серија и филмова.
Била је добитница многобројних 
награда и признања за свој 
глумачки и хуманитарни рад. Бранка 
Веселиновић је студирала Глумачку 
школу при Народном позоришту у 
Београду од 1936. године.
У Новом Саду је играла до 1940. 
године када је прешла у Београд. 
Показивала је велики таленат за 
хумор и сатиру. Играла је у првој 
представи Југословенског драмског 
позоришта 3. априла 1948. у комаду 
„Краљ Бетајнове“.
У Београду је играла у Умјетничком 

(1940–1942), Народном (1944–
1947) и Југословенском драмском 
позоришту (1947–1978).
Играла је на сценама свих 
београдских позоришта, а у Америци 
је на енглеском језику играла главну 
улогу у представи "Мајка храброст и 
њена деца".
У својој матичној кући, 
Југословенском драмском 
позоришту одиграла је преко 
четрдесет улога. За улогу Гине 
у Нушићевој „Ожалошћеној 
породици“ добила је „Стеријину 
награду“ 1964. године.

In memoriam
Бранка Веселиновић 

(1918 - 2023)



^ITUQE 23.  www.kozarski.com
10. фебруар 2023.

Дана 11.2.2023. навршава се 40 
болних дана од кад је отишла наша 
вољена мајка и бака

Ти си сад горе на небу, 
Не можемо те видјети,
Не можемо те загрлити,
Не можемо чути твој глас,
Али стално си у нашим мислима.
Недостајеш!

Твоја кћерка Жељка, зет Душко, унуке Мануела и Моника, зетови Ацо и 
Митар.

17698

Дана 11.2.2023. у 10,30 часова на гробљу у Ракелићима 
обиљежиће се четрдесетодневни помен момe  драгом

МИЛИ ЕГИЋУ
Нисам те могла сачувати од смрти, али ћу те сачувати 
од заборава.
Увијек ћеш живјети у мојим мислима, срцу и души.
Твоја супруга Нада.

17699

Дана 6.2.2023. се навршило 
десет тужних година како нас 

је напустила наша

РАДА  БАШКОТ-
БАБИЋ

(6.2.2013-6.2.2023)
Братична  Бранкица Башкот са 
породицом. 0001

Дана 11.2.2023. навршава се 40 
тужних дана од смрти наше драге 
супруге, мајке и баке

ДУШАНКЕ   
(рођ. Балтић)   

ДРАГИЋ
(1948-2023)

Драга мајко, нисмо те могли сачувати од смрти, али ћемо 
те сачувати од заборава. Заувијек ћемо те памтити по твојој 
доброти, љубави и племенитости.
Твој супруг Душан, син Вељко, снаха Биљана и унуци Душко и 
Жељко.

17698

МИЛЕ ЕГИЋ

Са поштовањем и лијепим 
успоменама  од ловаца : Пуђа, 
Брицо, Рушка, Пушац, Рујан и 
колега Кљујић.

17695

Дана 6.2.2023. се навршило 
десет тужних година како нас је 

напустила наша

РАДА  БАШКОТ-
БАБИЋ

(6.2.2013-6.2.2023)
Брат Слободан Башкот са 
породицом.

0001

Последњи поздрав 
драгом

МИЛАНУ ЋОРИЋУ
(1948-1.2.2023)

Од супруге Мирјане, кћерке Сање, 
сина Жељка и њихових породица.

17697

МИЛЕ ЕГИЋ

Остаћеш у нашем сјећању као радан, поле-
тан и ведар. Био си велики домаћин. Зау-
вијек ћемо те памтити и чувати од заборава.
Твоји: Игор, Миланка, Милица, Душан и Со-
фија.

17699

МИЛЕ ЕГИЋ

Заувијек ћемо памтити твој ведри лик и 
шаљиви дух. Твоје велико срце и добра душа 
били су широм отворени за све нас.
Твоји: Маја, Никола, Мила, Никша и Михајло.

17699

Дана 11.2.2023. навршава се 40 
тужних дана од смрти нашег драгог

СЛАВКА САВИЋА

Драги тајко, научио си нас много чему , 
али опет најтежу лекцију си оставио да 
учимо сами.
А то је како да живимо без Тебе?
Заувијек твоји: супруга Мира, кћерке Жана и Марија, унуке Марија и 
Исидора, зетови Горан и Душко.

17703

Захвалница

Захваљујемо се свом 
медицинском особљу ортопедије  
Oпште болнице у Приједору и др 
Косићу, који су помогли нашем 
Милану у тешким тренуцима.

Породица Ћорић
17697

Дана 6.2.2023. се навршило 
десет тужних година како нас 

је напустила наша

Кћерка Селма Бабић-
Замаклар са породицом

0001

ДУШАНКА   
(рођ. Балтић)   

ДРАГИЋ
(1948-2023)

РАДА  БАШКОТ-
БАБИЋ

(6.2.2013-6.2.2023)



У прољеће 1942. године појавио се први број "Козарског партизанског вјесника", у издању партизанског Обавјештајног бироа Другог 
крајишког (козарског) НОП одреда "Младен Стојановић". У љето 1975. године изашао је први број послије Другог свјетског рата.

Издаје: Информативно-пословни центар "Козарски вјесник" Приједор - Редакција и администрација: Улица Саве Ковачевића 15. Лист регистрован код Министарства информација Републике Српске, бр. 170/93 од 10.3.1993.
године. Излази сваког петка- Вршилац дужности директора: Горан Вујчић - Главни и одговорни уредник: Мира Згоњанин, Замјеник главног и одговорног уредника: Гордана Каурин - Редакција: Мира Згоњанин,Гордана Каурин, 
Бранка Дакић, Мирјана Шодић, Зоран Совиљ, Деборах Совиљ, Зоран Јелић, Ведрана Нишевић, Бојана Мајсторовић - Технички уредник: Силвија Дејановић, Технички прелом: Радмила Радиновић Петровић, Миле Станар - 
Телефони: Директор 232-803, уредник 243-440, новинари  234-271, 234-701, 234-442, служба малих огласа 211-575, рачуноводство и маркетинг 232-863, техничка припрема  243-441, Радио Приједор 911-822, Телевизија Приједор 
211-239, Уредник РТВ Приједор 911-988. Тел/факс 232-803, 232-863.- Цијена примјерка одштампана на "глави" Листа - Претплата: Све информације о претплати на Лист на телефоне 211-575 и 232-863 - Рукописи и фотографије 
се не враћају - Жиро рачун: НЛБ банка АД Филијала Приједор - ж.р. 5620070000263992 (са назнаком за "Козарски вјесник") - Штампа: "Дневне Независне новине"  - За штампу: Александар Копања, директор

www.kozarski.com10. фебруар 2023.24.  

МАША И ЈАНА 
УЧЕСНИЦЕ
ЂУРЂЕВДАНСКОГ 
ФЕСТИВАЛА

ЦИЉ ПРEД OЧИMA 
И MOTИВ У 
ДУШИ РУШE СВE 
ПРEПРEКE

УСКОРО ДОСТУПНЕ ХПВ 
ВАКЦИНЕ

ВЕЛИКИ 
НЕДЈЕЉНИ 
ХОРОСКОП

СТРАНA 6

СТРАНA 17

СТРАНA 14 СТРАНA 20


